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Radni stwierdzaj¹ z³amanie
przepisów. Kieruj¹ wniosek
do rzecznika

Bêd¹ zmieniaæ przebieg obwodnicy?

Kandyduj¹ z naszego powiatu

Za g³upotê radnego
zap³ac¹ podatnicy

Trybun zarobi³,
lud zosta³ z d³ugiem

Burmistrz wzi¹³ kancelariê prawn¹ do obs³ugi urzêdu za 218 tys. z³ netto
w trybie z wolnej reki



W oœwiadczeniach urzêdników
Urzêdu Miejskiego w P³otach i kie-
rowników jednostek gminnych jest
informacja o dochodach dyrektora
Zak³adu Gospodarki Komunalnej i
Mieszkaniowej w P³otach p. Stani-
s³awa Wojsznis, gdzie czytam cytat:
„z tytu³u zatrudnienia w ZGKiM w
P³otach osi¹gn¹³ przychód – 88.676
z³, z tytu³u pe³nienia obowi¹zków
spo³ecznych i obywatelskich –
21.696 z³ (Radny Rady Powiatu)”.

W sprawozdaniu o udzielonej
pomocy spo³ecznej za 2009 rok pod
Lp. 262, data 04.12.2009: Eco –
Company, B. Wojsznis NIP:
8571846757, udzielona dotacja w
kwocie 55.200 z³.

Rok 2010. Lp. 134, data:
23.04.2010: „Eco – Company”,
NIP: 8571846757, dotacja w kwo-
cie 76.400 z³.

Lp. 464, data: 02.11.2010: Eco
Company, NIP: 8571846757, dota-
cja w kwocie 76.400 z³.

Byæ mo¿e to tylko zbie¿noœæ
nazwisk i nic wiêcej. Jednak dotacje
ca³kiem spore i godne uwagi. W ci¹-
gu 11 miesiêcy otrzymaæ ³¹cznie
209.440 z³ z PUP nie ka¿dy mo¿e.

Dotacje
z PUP
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Gazeta Powiatowa

Zapewne niejeden z czytel
ników zdziwi siê, ¿e sta-

wiam takie pytanie. Pewnie zdzi-
wi siê ten, kto nigdy przed takim
dylematem nie stawa³. W czasach
komunizmu tak naprawdê to nikt
swoich pogl¹dów nie sprzedawa³,
a to dlatego, ¿e wiekszoœæ do koñ-
ca lat osiemdziesiatych by³a prze-
konana w s³usznoœæ szerzonych
przez komunizm idei. Praca by³a,
choæ ma³o p³atna.

Odzyskaliœmy niepodleg³oœæ,
prawo do wolnoœci s³owa i swoich
pogl¹dów. Nawet mamy prawo wy-
boru politycznego do wszystkich
szczebli w³adzy pañstwowej. Tak

Sprzedaæ nerkê
czy pogl¹dy?
niby napisane jest w Konstytucji. A
jakie jest ¿ycie ? Jaka jest rzeczywi-
stoœæ?

Nie jest ju¿ niczyj¹ tajemnic¹, ¿e
pracê dostaje siê pod warunkiem, ¿e
siê jest lojalnym wobec w³adzy.
Niby dlaczego - zapytam?

Czy ta w³adza jest w³aœcicielem
gminy, miasta czy powiatu? Czy jest
jak feuda³, który mo¿e wszystko?
Oczywiœcie, ¿e formalnie nie, ale w
rzeczywistoœci tak siê zachowuje.

Dlatego odzywaj¹  siê coraz czê-
œciej g³osy za tym,  by ograniczyæ
kadencyjnoœæ funkcji samorz¹do-
wych tylko do dwóch kadencji. Dla-
czego? Znaj¹cy realia ¿ycia co-
dziennego uwa¿aj¹ i  w wiêkszoœci
przypadków maj¹ racjê, ¿e ka¿da
w³adza d¹¿yæ bêdzie do zapewnie-
nia sobie przed³u¿enia swojego pa-
nowania. Niestety metody jakimi
chc¹ sobie w³adzê przed³u¿yæ by-
waj¹, nazwijmy to oglêdnie, afry-
kañskimi. Tam do normalnych stan-
dardów zalicza siê opanowanie ca-

³ej w³adzy przez braci ze swojego
plemienia.

Dlatego pytam siê naszych oby-
wateli - czy czujecie siê jak ch³op
feudalny, który w naturze swojej ma
uleg³oœæ wobec w³adzy ? Chyba nie
jak Afrykañczyk, bo tam przywi¹za-
nie do swojego plemienia jest bar-
dzo silne.

Zamiast czekaæ a¿ Sejm ograni-
czy kadencyjnoœæ funkcji samorz¹-
dowych, mo¿emy to zrobiæ sami.
Pomyœl obywatelu tak.  Mam woln¹
wolê, któr¹ mi da³ Pan Bóg i zagwa-
rantowa³a Konstytucja, wiêc mam
prawo wybieraæ. Teraz wybiorê tê
opcjê polityczn¹, a nastêpnym ra-
zem tamt¹. Mo¿e bêdzie lepsza. Nie
czekaj. To Ty obywatelu mo¿esz
zmieniaæ nasz kraj.

Przecie¿ to nie jest taki wybór
jak ten w tytule: Co mam sprzedaæ,
nerkê czy pogl¹dy?

By nie musieæ podejmowaæ ta-
kiej decyzji, co sprzedaæ: „nerk¹ czy
pogl¹dy”, lepiej zmieñ w³adzê.
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Kazimierz Rynkiewicz

Pada deszcz, bêdzie sucho,
czyli nauczyciele w pu³apce
przyczynowo-skutkowej

Nauczyciele w Polsce
prze¿ywaj¹ trudny
okres zwi¹zany z za-

mykaniem szkó³ i tym samym
utrat¹ pracy. Dobi³ ich minister fi-
nansów, który nakaza³ gminom
ograniczenie zad³u¿enia i tym sa-
mym dok³adania do szkó³ z bu-
d¿etów samorz¹dów. Gminy utra-
ci³y spore subwencje oœwiatowe i
zosta³y zmuszone do zamykania
szkó³, by zbilansowaæ bud¿ety.
Zamkniêto szko³y wiejskie w
gminie Œwidwin, przymierzaj¹
siê do tego Z³ocieniec, Resko, a
przed takimi decyzjami staj¹
Drawsko Pom., P³oty i wiele in-
nych gmin.

Zwi¹zek Nauczycielstwa Pol-
skiego kilka dni temu podpisa³ z
SLD umowê w sprawie statusu
nauczycieli, w której - jak zwykle
- mówi siê o obronie miejsc pracy,
gwarantowanym minimalnym
wynagrodzeniu itp.

To ju¿ tylko ³abêdzi œpiew wo-
bec zmian zachodz¹cych w poli-
tyce i gospodarce. Przypuszczam,
¿e ZNP spodziewa³by siê wszyst-
kiego ze strony polityków, st¹d
zawsze garn¹³ siê do SLD, tylko
nie tego, ¿e zagro¿enie przyjdzie
ze strony zupe³nie niespodziewa-
nej - demografii i gospodarki,
wobec których nawet sprzyjaj¹ca
partia okaza³a siê bezradna. Dla-
czego? Ano dlatego, ¿e ZNP ni-
gdy demografi¹ i gospodark¹ siê
nie zajmowa³, uwa¿aj¹c, ¿e uk³a-
danie siê z partiami zabezpieczy
byt jego cz³onkom. Mówi¹c do-
k³adniej, nauczyciele w ZNP nie
interesowali siê przyczynami i
skutkami procesów spo³ecznych
zachodz¹cych w kraju. Zajmowa-
li siê sob¹, skupiaj¹c siê na obro-
nie przywilejów nabytych w PRL-
u. Nie stali siê wolnymi obywate-
lami wolnego pañstwa, zatroska-
nymi o jego przysz³oœæ, otwarcie
debatuj¹cymi  na forum publicz-
nym nad zachodz¹cymi zmiana-
mi, ale okopali siê na pozycji kla-
sy samej w sobie, w murach szkó³,

uznaj¹c, ¿e uczenie  wystarcza za
wszystko. Nie nabyli tej republi-
kañskiej idei, ¿e ka¿dy jest oby-
watelem, a dopiero póŸniej wyko-
nuje jakiœ zawód. Zawody mo¿na
zmieniaæ (co dopiero teraz zaczy-
naj¹ rozumieæ), a obywatelem siê
jest, z urodzenia.

Gdy minister Giertych nawo-
³ywa³ do wzmocnienia rodziny,
przewiduj¹c skutki demograficz-
ne, wyœmiewali siê z niego, ¿¹da-
j¹c razem z SLD jego dymisji.
Dzisiaj p³ac¹ za to utrat¹ pracy.
ZNP nie alarmowa³ o skutkach
emigracji m³odych ludzi, nie pro-
testowa³ przeciwko zamykaniu
stoczni i wielu zak³adów pracy,
uwa¿aj¹c, ¿e to nie jego „dzia³-
ka”. Dzisiaj robi „wielkie oczy”,
bo nauczycieli dotknê³y skutki
tych procesów.

Mój mentor wyt³umaczy³ mi
to kiedyœ w prosty sposób: - pada
deszcz, bêdzie sucho. Gdy zrobi-
³em g³upi¹ minê powiedzia³: - tu
pada, tam bêdzie sucho, i wskaza³
na niebo. A babcia by doda³a; jak
sobie poœcielisz, tak siê wyœpisz.
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Kpt.¿.w. Waldemar Jaworowski
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Gryficcy policjanci
zatrzymali na gor¹cym
uczynku 35-letniego
sprawcê, który krad³
elementy torowiska.

Oko³o 16.00 policjanci z Ko-
mendy Powiatowej Policji w Gryfi-
cach otrzymali zg³oszenie o kra-
dzie¿y elementów konstrukcyjnych
z nieczynnego torowiska przy ul.
Pi³sudskiego w Gryficach. Oficer
dy¿urny niezw³ocznie skierowa³ w
ten rejon patrol. Po przybyciu na
miejsce policjanci zauwa¿yli mê¿-

Krad³ elementy
torowiska

czyznê, który na wózek ko³owy
uk³ada metalowe elementy.

Mê¿czyzna zd¹¿y³ ju¿ zdemon-
towaæ 25 sztuk metalowych wkrê-
tów i ró¿nego rodzaju podk³adek.
Na wózku posiada³ równie¿ podno-
œnik torowy, którego pochodzenie
funkcjonariusze ustalaj¹. Straty ja-
kie sprawca spowodowa³ na szkodê
kolei pañstwowych to suma 850 z³o-
tych. Mê¿czyzna trafi³ do policyjne-
go aresztu. W chwili zatrzymania
mia³ w organizmie ponad pó³ promi-
la alkoholu. Po wytrzeŸwieniu us³y-
sza³ zarzuty. Grozi mu do 5 lat wiê-
zienia. Postêpowanie w sprawie
prowadzi KPP Gryfice.            (kp)

Rewalscy policjanci
zatrzymali dwóch
sprawców kradzie¿y
kabli energetycznych
od pompy wodnej
wartoœci 2 tys. z³otych.

Policjanci zostali zaalarmowa-
ni, ¿e w miejscowoœci Rewal dwóch
mê¿czyzn wypala kable elektrycz-
ne. Przyby³y na miejsce patrol po-

Wpadli podczas wypalania
kradzionych kabli

twierdzi³ zg³oszenie. Okaza³o siê,
¿e s¹ to kable d³ugoœci oko³o 100
metrów od pompy wodnej.

Mundurowi ustalili równie¿,  ¿e
przewody pochodz¹ z kradzie¿y.
Pokrzywdzony mieszkaniec powia-
tu wyceni³ ich wartoœæ na 2 tys. z³o-
tych.

Obaj sprawcy w wieku 20 i 24 lat
zostali zatrzymani i przewiezieni do
policyjnego aresztu. Us³yszeli za-
rzuty i przyznali siê do winy. Grozi
im do 5 lat wiêzienia.              (kp)

(REWAL) Policjanci
z Komisariatu Policji
w Rewalu zatrzymali
30-latka, który w³ama³
siê do jednego z barów
i ukrad³ alkohole
ró¿nych marek na kwotê
1150 z³otych.

Policjanci z Komisariatu Policji
w Rewalu zatrzymali mê¿czyznê,
który w³ama³ siê do jednego z ba-
rów. Do w³amania dosz³o w nocy 12
sierpnia br. Sprawca uszkodzi³
drzwi wejœciowe, a nastêpnie z loka-
lu ukrad³ alkohole ró¿nych marek
wartoœci 1150 z³otych. O w³amaniu
policjê powiadomili w³aœciciele lo-
kalu.

Policjanci pracowali nad

Amator mocnych trunków
zatrzymany

spraw¹. Podjête czynnoœci dopro-
wadzi³y do ustalenia i zatrzymania
w miniony poniedzia³ek sprawcy
tego przestêpstwa. Okaza³ siê nim
30-letni Waldemar J., mieszkaniec
powiatu gryfickiego.

Mê¿czyzna us³ysza³ ju¿ zarzuty.
Przyzna³ siê do zarzucanego mu
czynu. Grozi mu do 10 lat wiêzienia.

Gryficcy policjanci zatrzyma-
li na gor¹cym uczynku sprawcê,
który na  wózku gospodarczym
przewozi³ przez miasto kradzione
elementy metalowych konstruk-
cji energetycznych wartoœci 1000
z³otych.

Policjanci patroluj¹c ulicê Bro-
niszewsk¹ w Gryficach zauwa¿yli
mê¿czyznê, który na rêcznym wóz-
ku gospodarczym przewozi metalo-
we elementy, wygl¹daj¹ce na czêœci
konstrukcji energetycznych.

Z³odziej zatrzymany
z ³upem

Funkcjonariusze natychmiast
zainterweniowali. Wylegitymowali
mê¿czyznê i dokonali ustaleñ co do
pochodzenia tych metalowych ele-
mentów. Jak siê okaza³o zosta³y one
utracone w wyniku kradzie¿y z  te-
renu firmy energetycznej.

26-letni sprawca zosta³ zatrzy-
many i przewieziony do policyjne-
go aresztu. Us³ysza³ ju¿ zarzuty.
Grozi mu do 5 lat wiêzienia.

Odzyskane elementy przekaza-
no w³aœcicielowi. (kp)

Radni stwierdzaj¹
z³amanie przepisów.
Kieruj¹ wniosek
do rzecznika

Burmistrz wzi¹³ kancelariê prawn¹ do obs³u-
gi urzêdu za 218 tys. z³ w trybie z wolnej reki

(GRYFICE) Wiêkszoœæ gry-
fickich radnych popar³o wniosek
Komisji Rewizyjnej o zawiado-
mieniu rzecznika dyscypliny fi-
nansów publicznych w zwi¹zku ze
stwierdzeniem naruszenia przez
burmistrza przepisów o zamówie-
niach publicznych.

Komisja Rewizyjna Rady Miej-
skiej bada³a finanse urzêdu miej-
skiego w Gryficach w 2010 roku.
Dopatrzy³a siê z³amania przepisów
przy trybie zamawiania obs³ugi
prawnej urzêdu. Burmistrz zawar³
14 kwietnia 2010 r. umowê na tê
us³ugê ze spó³k¹ cywiln¹ adwoka-
tów Andrzej Preiss i Joanna Ziemak-
Lis ze Szczecina. Jak wynika z do-
stêpnego w Internecie rozstrzygniê-
cia przetargu, wybór spó³ki nast¹pi³
po postêpowaniu przeprowadzo-

nym w trybie zamówienie z wolnej
rêki na podstawie art. 66 w zw. z art.
5 ust 1 pzp. Artyku³ 5 mówi o uprosz-
czonej procedurze przetargowej dla
us³ug niepriorytetowych, w tym
prawniczych. Jednak wprowadzono
nowelizacjê, pkt. 1b, który mówi, ¿e
dotyczy to tylko us³ugi zastêpstwa
procesowego przed s¹dami itp., a
nie sta³ej obs³ugi prawnej, tym bar-
dziej, gdy dotyczy ona kwoty powy-
¿ej 14 tys. euro (oko³o 52 tys. z³). W
tym przypadku kwota by³a du¿o
wy¿sza. Umowê podpisano na dwu-
letni¹ obs³ugê prawn¹ za kwotê
218.400 z³ netto i by³a to jedyna
z³o¿ona oferta.

O tym, czy faktycznie nast¹pi³o
tu z³amanie przepisów, zdecyduje
rzecznik dyscypliny finansów pu-
blicznych.                               KAR



StrStrStrStrStr. 4. 4. 4. 4. 4 INFORMACJE gazeta gryficka 1.09.2011r.

Na ostatniej sesji Rady
Miejskiej jej
przewodnicz¹cy Krzysztof
Tokarczyk stwierdzi³, ¿e
woda stoj¹ca na b³oniach
w parku miejskim zaczyna
œmierdzieæ i zaproponowa³,
by burmistrz coœ z tym
zrobi³.

Fakt, woda stoj¹ca na b³oniach
œmierdzi, bo b³onia czêœciowo za-
mieniaj¹ siê w bagno i nawet roœliny
bagienne w tym miejscu siê pojawi-
³y. Ale dlaczego rekultywacj¹ znisz-
czonego terenu ma siê zaj¹æ urz¹d

Œmierdzi

miejski? Czy to burmistrz nawióz³
tam tych g³azów i kamieni polnych?
Czy to burmistrz od alei parkowej
przez b³onie do rzeki u³o¿y³ betono-
we p³yty, by mog³y po nich jeŸdziæ
kopary? Czy to burmistrz zleci³ prze-
budowê jazu? Nie. Rekultywacj¹
niech siê zajm¹ ci, którzy ten teren
zniszczyli. Wiadomo kto prowadzi³
prace, teraz niech je dokoñczy.

Kto ma jednak w³adzê, by wy-
musiæ te naprawy lub ¿¹daæ odszko-
dowania? W³aœciciel terenu lub go-
spodarz miasta, a chyba jest nim...
burmistrz. Burmistrz wiêc zamiast
jeŸdziæ po imprezkach powinien
pilnowaæ spraw w mieœcie.           (r)

„Zak³adaliœmy”, ¿e podpalenie
budyneczku przy Gimnazjum nr 1 w
Gryficach nie by³y celowe, ot taki
przypadek, piroman siê krêci³ w
pobli¿u i ogieñ podk³ada³.

Szkodliwoœæ ma³a, a nawet zni-
koma, budyneczek stary i nieprzy-
datny nikomu. Dzisiaj ju¿ go nie ma.
Rozwalony ods³oni³ piwnicê pod

Dwa podpalenia
i tajemnicza budowla

nim. Ciekaw¹ piwnicê, z jakimœ
³ukiem zdobi¹cym œciany.

Teoretycznie powinna zostaæ
zawiadomiona pani archeolog, któ-
ra na gryfickiej starówce szuka³a
œladów przesz³oœci, ¿eby spraw-
dzi³a, co to jest i co pod nim jest!
Mo¿e tajne przejœcie np. do magi-
stratu?                                           M

Ogród japoñski zyskuje coraz
wiêksze uznanie w opinii miesz-
kañców Gryfic. Mo¿na nawet
rzec, ¿e staje siê ich dum¹, kiedy
obserwuje siê ca³e rodziny i ich
goœci na spacerach.

Jest jednak ma³y problem, bo
zawsze siê taki znajdzie - mieszkañ-
cy Gryfic zwracaj¹ uwagê na skarpê

Tu zrobiæ schodki

przy Lidlu, a w³aœciwie œcie¿kê na
tej skarpie. Chcieliby, ¿eby na tej
œcie¿ce zrobiono schody. Twierdz¹,
¿e mog¹ byæ drewniane, z kamienia,
z czegokolwiek, tylko ¿eby by³y i
u³atwia³y zejœcie ze skarpy.

Piszemy o tym na proœbê space-
rowiczów, licz¹c, ¿e ZGK problem
rozwa¿e i schody zrobi.              M

W œwietlicy wiejskiej w Rotno-
wie 19 sierpnia odby³o siê szkole-
nie - zabawa dla dzieci pod has³em
„Bezpiecznie na wsi”. Uczestni-
kami spotkania by³y przewa¿nie
najm³odsze dzieci w przedziale
wiekowym od 5 do 10 lat.

Podczas spotkania zaprezento-
wano film edukacyjny pt. „Rodzina
Pora¿ków”. Pracownik KRUS-u za-
pozna³ dzieci z zagro¿eniami wystê-
puj¹cymi w gospodarstwie rolnym,
omówi³ w³aœciwe i niew³aœciwe za-
chowania podczas zabawy i pracy w
gospodarstwie oraz sposobie  zapo-
biegania wypadkom w rolnictwie.

Po emisji filmu, zgromadzone w
œwietlicy dzieci aktywnie uczestni-

KRUS – uczy
czy³y w dyskusji. Na zakoñczenie
spotkania odby³ siê konkurs ustny, w
którym udzia³ wziê³y wszystkie
dzieci. Ka¿de dziecko otrzyma³o
nagrodê rzeczow¹ za uczestnictwo.

Patronat nad przebiegiem kon-
kursu sprawowa³a komisja powo³a-
na przez organizatora w sk³adzie:
Marta Wawrzyniak – przewodni-
cz¹ca komisji, pracownik PT
KRUS w Gryficach, Remigiusz
Kulka – cz³onek komisji pracownik
PT KRUS, Mariola Rusek – cz³o-
nek komisji, so³tys so³ectwa Rot-
nowo.

W spotkaniu wziê³o udzia³ 20
dzieci. Wszyscy otrzymali ulotki i
broszury prewencyjne oraz odbla-
skowe opaski.                         M.W

(GRYFICE) W wyniku zakoñ-
czenia procedury naboru na stano-
wisko referenta ds. œwiadczeñ ro-
dzinnych w Oœrodku Pomocy Spo-
³ecznej w Gryficach zosta³a wybra-
na pani Edyta Baran z Gryfic.

W uzasadnieniu podano, ¿e po
przeprowadzonych testach otrzy-

Wynik naboru w OPS
ma³a ona najwy¿sz¹ punktacjê, a w
przeprowadzonej rozmowie kwali-
fikacyjnej wykaza³a siê wiedz¹ me-
rytoryczn¹ z zakresu ustawy o
œwiadczeniach rodzinnych oraz ko-
deksu postêpowania administracyj-
nego i uzyska³a najwy¿sz¹ iloœæ
punktów.                                         (r)
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W sali urzêdu
miejskiego 30 sierpnia
br. odby³a siê IX sesja
Rady Miejskiej
w Gryficach.

Obrady otworzy³ przewodni-
cz¹cy rady Krzysztof Tokarczyk. Po
za³atwieniu spraw regulamino-
wych, w interpelacjach i zapyta-
niach g³os zabrali radni: Janusz
Przybysz, Kazimierz Matuszewski i
Krzysztof Kozak.

- W miesi¹cu sierpniu mieszkañ-
cy wsólnot mieszkaniowych otrzy-
mali rachunki za wodê za dwa mie-
si¹ce wstecz. To jest taka sytuacja,
¿e mam mieszkanie, p³aci³em ra-
chunki i dostajê sprzed trzech mie-
siêcy - czerwiec i maj. WyobraŸmy
sobie tak¹ sytuacjê, ¿e idziemy do
sklepu, czy tankujemy, i trzykrotnie
by³a podwy¿ka i musimy wyrównaæ
za poprzednie trzy miesi¹ce. Moje
zapytanie w zwi¹zku z tym; - co siê
sta³o w tym roku, ¿e rada nie mog³a
normalnie procedowaæ w sprawie
zatwierdzenia taryf zbiorowego za-
opatrzenia w wodê i stawki za wodê,
niezgodnie z uchwa³¹, zosta³y pod-
jête. - pyta³ radny Janusz Przybysz.

Radny Kazimierz Matuszewski
skierowa³ pytanie do dyrektora
ZGK Jacka Zdancewicza, pytaj¹c
dlaczego nie otrzyma³ odpowiedzi
na pismo skierowane do ZGK w
dniu 30 maja br.

Drugie pytanie radnego doty-
czy³o budowy placu zabaw przy ul.
Ksiêdza Stanis³awa Ruta, na które w
bud¿ecie gminy przeznaczono 10
tys. z³.

Z kolei radny Krzysztof Kozak
zakomunikowa³, i¿ wed³ug niego
nale¿y zmieniæ plan budowy ob-
wodnicy Gryfic, tak, by mia³a swój
pocz¹tek przed ul. Starogrodzk¹.

Na pytania odpowiedzi udzieli³
burmistrza Andrzej Szczygie³.

Stwierdzi³, ¿e sprawê dop³at za
wodê nale¿y wyjaœniæ w ZGK.

Plac zabaw przy ul. Ks. St. Ruta
zostanie w tym roku zbudowany.

Je¿eli chodzi o obwodnicê Gry-
fic, to - zgodnie z ¿yczeniem rad-
nych - nowy plan zostanie opraco-
wany.

Od Redakcji.
W sprawie op³at za wodê nale¿y

przypomnieæ, ¿e na VII sesji Rady
Miejskiej w dniu 17 maja br., w po-
rz¹dku obrad w punkcie 8 widnia³
zapis, cyt.: „Podjêcie uchwa³y w
sprawie taryf zbiorowego zaopa-
trzenia w wodê i zbiorowego odpro-
wadzania œcieków na terenie gminy
Gryfice dla ZGK w Gryficach”.

Na pocz¹tku obrad radny
Krzysztof Kozak zaproponowa³
zdjêcie tej uchwa³y z porz¹dku se-
sji, bo musi siê z ni¹ „przespaæ”. Za
t¹  propozycj¹ g³osowa³o 11. rad-
nych, w tym radny Janusz Przybysz.

Wówczas te¿ burmistrz Gryfic
stwierdzi³, ¿e zdjêcie tej uchwa³y z
porz¹dku spowoduje, ¿e uchwa³a ta

wejdzie w ¿ycie z „automatu”. I na
czerwcowej sesji o taryfach ju¿
mowy nie by³o. I to, jakie dzisiaj
mamy stawki za wodê  i odprowa-
dzenie œcieków, zawdziêczamy tym
11.  radnym.

Mieszkam w bloku SM „Nad

IX sesja Rady Miejskiej w Gryficach

Przyznajê, ¿e setnie siê
ubawi³em, czytaj¹c w Nr. 33
pana gazety o tym, ¿e od 8 do
12 sierpnia w Powiatowym
Urzêdzie Pracy w Gryficach
prowadzona by³a kontrola
Generalnego Inspektora
Ochrony Danych Osobo-
wych i to na wniosek pose³
Julii Pitery.

Sk¹d ten ubaw? Otó¿ nic z tej
kontroli nie wyniknie, chocia¿by
dlatego, ¿e dyrektor PUP Beata
Smoleñska, kierownik Instrumentu
Rynku Pracy – Jolanta Mazurek, za-
stêpca dyr. PUP i jednoczeœnie kie-
rownik dzia³u ewidencji i œwiadczeñ
(dwie funkcje jak pan zauwa¿y³) –
Tomasz Malczewski, to ludzie nale-
¿¹cy do Powiatowego Stowarzysze-
nia „Idziemy Razem”, a przynaj-
mniej z tego stowarzyszenia starto-

Szanowny Redaktorze
wali do wyborów samorz¹dowych w
2010 r. i radnymi zostali. Mam na-
dziejê, ¿e pamiêæ mnie nie zawodzi,
ale za³o¿ycielem stowarzyszenia
by³ obecny mi³oœciwie nam panuj¹-
cy starosta Kazimierz Saæ.

Jak pan myœli, czy w „rodzinie”
ktoœ trzeci mo¿e coœ znaleŸæ, od-
kryæ? Wolne ¿arty. By by³o œmiesz-
niej, to ¿ona pana Malczewskiego
pracuje w jego dziale w Powiato-
wym Urzêdzie Pracy. A sam PUP to
„familok” Idziemy Razem, przynaj-
mniej jego górna pó³ka. „Familo-
ków” siê nie kontroluje, do familo-
ków siê nale¿y. Niemniej oczekujê
informacji w pana gazecie, ¿e kon-
trola wypad³a pozytywnie i ¿adnych
„wycieków” danych osobowych nie
by³o.

Zapewne o tym, kto przekaza³
nasze adresy staroœcie Saciowi ni-
gdy siê nie dowiemy.       Czytelnik

Li
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Trzeci raz piszemy o tym sa-
mym, czyli o znakach drogowych na
ul. Niepodleg³oœci. Nam to zupe³nie
obojêtne, w któr¹ stronê wiatr je od-
wróci, ale obojêtne nie jest prze-
chodniom ani kierowcom.

Idiotyzm trwa, ale to dlatego, ¿e
specjalist¹ od znaków drogowych
na gryfickich ulicach jest ktoœ nowy.
Byæ mo¿e sprowadzony, jak drugi
wiceburmistrz ze Szczecina i jesz-

Idiotyzmy ze znakami

Reg¹” i nikt z nas niczego wstecz nie
musi p³aciæ, bo w tej spó³dzielni do-
skonale wiedz¹, kiedy zmienia siê
op³ata za wodê i œcieki, nawet wte-
dy, kiedy zmienia siê stawka VAT z
5 na 8 procent, a tak w³aœnie by³o w
maju.                                           M

cze topografii miasta nie zna. Mo¿-
liwe te¿, ¿e na pocz¹tku swojej pra-
cy tak siê przyspawa³ do kierowni-
czego taboretu, ¿e na miasto wyjœæ
nie mo¿e.

Przy ul. Niepodleg³oœci pocze-
kajmy a¿ wiatr wyrwie znak drogo-
wy z chodnika i komuœ g³owê lub
nogê rozetnie, jak to ju¿ by³o na ul.
D¹bskiego. Wtedy usun¹ sterowane
wiatrem znaki drogowe.              M

Bêd¹ zmieniaæ przebieg obwodnicy?
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Artur Cirocki - przewodni-
cz¹cy Rady Miejskiej w Trzebia-
towie.

Zgromadzi³ 5.000 z³ oszczêd-
noœci w poprzednim roku. Posia-
da mieszkanie o powierzchni
92,43 mkw i wartoœci 200.000 z³
(wspó³w³asnoœæ ma³¿eñska). Pro-
wadzi osobiœcie dzia³alnoœæ go-
spodarcz¹ – poœrednictwo ubez-
pieczeniowe, z tego tytu³u
osi¹gn¹³ dochód w wysokoœci
428,15 z³. Z tytu³u umowy o pracê,
w poprzednim roku zarobi³
62.161,39 z³; umowy zlecenie,
dzie³o – 2.640 z³; dieta radnego –
13.847,70 z³.

Zofia Minko (nazwiska rodo-
wego nie poda³a) - wiceprzewod-
nicz¹ca Rady Miejskiej w Trze-
biatowie. Miejsce pracy: ZUS w
Szczecinie - emerytura.

Zgromadzi³a 2.381 z³
oszczêdnoœci. Posiada papiery
wartoœciowe: akcje prywatyza-
cyjne Banku PKO BP, o wartoœci
25.000 z³; jednostki uczestnic-
twa w funduszu Pionier –
3.148,29 z³; lokata terminowa o
oprocentowaniu zmiennym –
44.083,13 z³. Posiada na w³a-
snoœæ dom o powierzchni 78,08
mkw. i wartoœci 46.000 z³. Ma
tak¿e mieszkanie o powierzchni
14,86 mkw. i wartoœci 6.000 z³.
W poprzednim roku osi¹gnê³a
dochód w wysokoœci 16.838,70
z³; diety radnej – 11.926,11 z³;
prezent – 371,80 z³.

Teresa Nowak (zd. Brunda) -
wiceprzewodnicz¹ca Rady Miej-
skiej. Emerytka.

Zgromadzi³a w poprzednim
roku 65.000 z³ oszczêdnoœci. Po-
siada na w³asnoœæ mieszkanie o
powierzchni 59 mkw. i wartoœci
90.000 z³. Posiada tak¿e inne nie-
ruchomoœci: dom do remontu, 1/2,
na obszarze 6574 mkw. o wartoœci
11.685 z³. Dieta radnej w poprzed-
nim roku wynios³a 13.495,32 z³;
emerytura – 22.372,47 z³; kurator
s¹du rejonowego – 6.749,50 z³;
umowy zlecenie – 9.660 z³; pre-
zent – 371,80 z³.

Wies³aw D¹browski – st. nad-
zorca w Urzêdzie Morskim w
Szczecinie – Obwód Ochrony Wy-
brze¿a Rogowo.

Zgromadzi³ 45.000 z³ oszczêd-

Oœwiadczenia maj¹tkowe Radnych
Rady Miejskiej w Trzebiatowie

noœci w poprzednim roku. Posia-
da na wspó³w³asnoœæ dom o po-
wierzchni 220 mkw. i wartoœci
250.000 z³. Osi¹gn¹³ w 2010 r. do-
chód z z tytu³u zatrudnienia w wy-
sokoœci 62.446,40 z³ brutto; dieta
so³tysa – 3.138,50 z³ netto; umo-
wy zlecenie – 8.451,40 z³ netto.
Diety radnego nie poda³. Posiada
samochód Volkswagen Passat z
1998 roku.

Bogumi³a Domañska (zd.
Stawska) - starsza ksiêgowa w
Domu Pomocy Spo³ecznej w Ja-
rominie.

Nie zgromadzi³a oszczêdno-
œci w poprzednim roku. Posiada
na w³asnoœæ mieszkanie o po-
wierzchni 48,3 mkw. i wartoœci
140.000 z³. Osi¹gnê³a dochód z
tytu³u umowy o pracê (3/4 etatu)
w wysokoœci 27.525,52 z³; emery-
tura – 22.029,96 z³. Posiada samo-
chód Volkswagen Golf z 1998
roku. Zobowi¹zania pieniê¿ne:
Getin Bank, kredyt hipoteczny w
wysokoœci 106.970,22 z³.

Helena Handor (zd. Szkibol)
– rencistka.

Zgromadzi³a w poprzednim
roku 5.000 z³ oszczêdnoœci. Po-
siada tak¿e fundusz Pionier na
kwotê 5.000 z³. Wynajmuje
mieszkanie o powierzchni 74
mkw. Posiada samochód osobo-
wy Ford Mondeo z 2001 roku.

Miros³awa Klinowska (zd.
Jasionka) – pielêgniarka w Szpi-
talu Wojskowym w Ko³obrzegu,
Oœrodek Zdrowia w Mrze¿ynie.

Zgromadzi³a 10.000 z³
oszczêdnoœci w 2010 roku. Posia-
da mieszkanie o pow. 57,60 mkw.
i wartoœci 230.000 z³. Posiada tak-
¿e u¿ytki rolne o powierzchni
1,5254 ha i wartoœci 10.000 z³. Po-
siada samochód osobowy Mitsu-
bishi Space Star, 2001 r.

Jan Kaniewicz -  w³aœciciel
Zak³adu Mechaniki Pojazdowej
w Trzebiatowie.

Zgromadzi³ 5.000 z³ oszczêd-
noœci w poprzednim roku. Posia-
da na w³asnoœæ mieszkanie o po-
wierzchni 57 mkw. i wartoœci
170.000 z³. Z tytu³u prowadzonej
dzia³alnoœci gospodarczej
osi¹gn¹³ dochód w wysokoœci
22.599,75 z³.

Jan Kargul – komendant ko-
misariatu Policji w Rewalu.

Posiada papiery wartoœciowe:
fundusze inwestycyjne na kwotê
oko³o 50.000 z³. Posiada na
wspó³w³asnoœæ mieszkanie o po-
wierzchni 57,27 mkw. Z tytu³u
zatrudnienia w 2010 roku
osi¹gn¹³ dochód w wysokoœci
74.263,50 z³; dieta radnego Rady
Miejskiej w Trzebiatowie za 2010
rok wynios³a 13.847,70 z³. Posia-
da samochód osobowy Volkswa-
gen Jetta, 2005 rok produkcji,
wartoœæ oko³o 40.000 z³, wspó³-
w³aœciciel; samochód osobowy
Opel Corsa, 2008 rok produkcji,
wartoœæ oko³o 30.000 z³, wspó³-
w³aœciciel.

Teodor Klimowski -  emeryt,
zgromadzi³ 24.470 z³ oszczêdno-
œci w 2010 roku. Posiada na w³a-
snoœæ mieszkanie o powierzchni
60,66 mkw. i wartoœci 120.000 z³.
Posiada dwa gara¿e o powierzch-
ni 36 mkw. i wartoœci 24.000 z³.
Dochody za ubieg³y rok: œwiad-
czenia emerytalne – 25.771,76 z³;
dieta radnego – 12.533,79 z³; kolo
³owieckie £oœ – 1.681,60 z³; Na-
groda od ko³a ³owieckiego £oœ –
57,38 z³; nagroda od Urzêdu Miej-
skiego w Trzebiatowie – 552,90
z³.

Józef Kubiak – emeryt.
W 2010 roku zgromadzi³

4.200 z³ oszczêdnoœci. Posiada
na w³asnoœæ dom o powierzchni
89 mkw. i wartoœci 120.000 z³.
Posiada tak¿e dzia³kê nierolnicz¹
o powierzchni 966 mkw. zabudo-
wan¹ budynkiem mieszkalnym,
dzia³ka o wartoœci 30.000 z³.
Osi¹gn¹³ dochody: emerytura –
25.013,46 z³; dieta radnego –
10.984,58 z³.

Stanis³aw Matulewicz – pra-
cownik w GS Trzebiatów.

Zgromadzi³ 50.000 z³
oszczêdnoœci w poprzednim roku.
Posiada na w³asnoœæ dom o po-
wierzchni 100 mkw. i wartoœci
180.000 z³. Posiada gospodarstwo
rolne o powierzchni 5 ha (dzier¿a-
wa). Pracuje w Gminnej Spó³-
dzielni Samopomoc Ch³opska w
Trzebiatowie, z tego tytu³u
osi¹gn¹³ dochód w wysokoœci
24.840 z³ brutto. Dochód z ZUS
Szczecin – 7.523,54 z³ brutto. Po-

siada samochód osobowy VW,
2005 rok produkcji o wartoœci
20.000 z³; samochód Seat, 2000
rok produkcji o wartoœci 18.000
z³.

Irena Pietrzykowska (zd.
GoŸdzicka)– dyrektor Gimna-
zjum im. Boles³awa Chrobrego w
Drzonowie.

Posiada fundusz inwestycyj-
ny Pioneer -  4.428,31 z³. Posiada
wspólnie z ma³¿onkiem mieszka-
nie o powierzchni 72,50 mkw. i
wartoœci 82.515 z³. Posiada tak¿e
dzia³kê budowlan¹, niezabudo-
wan¹ o wartoœci 59.840 mkw.
(wspó³w³asnoœæ ma³¿eñska).
Osi¹gnê³a dochód ze stosunku
pracy w wysokoœci 76.302,21 z³;
umowa zlecenie – 1.996,80 z³.
Posiada samochód osobowy VW
Sharan, 2001 rok produkcji oraz
samochód Ford Focus, 1999 rok
produkcji. Zobowi¹zania pie-
niê¿ne: ING Bank Œl¹ski, po-
¿yczka hipoteczna w kwocie
106.680 z³.

Henryk Pijarowski – rolnik.
Posiada na w³asnoœæ dom o po-

wierzchni 162 mkw. i wartoœci
100.000 z³. Prowadzi wraz z ¿on¹
gospodarstwo przemys³owo rol-
ne, powierzchnia – 25 ha. Posiada
oborê – 240 mkw. gara¿ – 45mkw.
szopo - gara¿ 112 mkw. o wartoœci
80.000 z³. Posiada akcje w spó³-
kach handlowych na kwotê 7.000
z³. Osi¹gn¹³ dochody: renta – 520
z³; dieta radnego – 700 z³; czynsz
za wie¿ê telefonii komórkowej.
Posiada ci¹gnik Zetor Fortera,
2009 rok; Ursus C360, 1990 rok;
Ursus C 385, 1971 rok; kombajn
Bizon, 1979 rok.

Stanis³aw Sitarski – emeryt.
Zgromadzi³ 3.000 z³ oszczêd-

noœci w poprzednim roku. Posia-
da wspólnie z ma³¿onk¹ dom o
powierzchni 120 mkw. wraz z
dzia³ka o powierzchni 606 mkw.
i wartoœci 180.000 z³. Posiada
równie¿ budynek gospodarczy o
powierzchni 30 mkw. i wartoœci
8.000 z³ (wspó³w³asnoœæ ma³¿eñ-
ska). Osi¹gn¹³ dochody: emerytu-
ra – 26.061,30 z³; emerytura ¿ony
– 6.779,30 z³. Zobowi¹zania pie-
niê¿ne: ROR – 5.000 z³, bank Spó³-
dzielczy Dar³owo, oddzia³ w Trze-
biatowie.
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(POWIAT). Wysokoœæ diet
radnych ustalaj¹ radni w
ramach obowi¹zuj¹cego
prawa. Zgodnie z definicj¹,
dieta ma byæ rekompensat¹
wynagrodzenia utraconego
z powodu nieobecnoœci w
pracy. Ma te¿ s³u¿yæ
pokryciu innych wydatków
zwi¹zanych z wykonywanym
mandatem, jak rachunki
telefoniczne czy zakup
materia³ów biurowych.
Czy tak jest w istocie?

Dieta radnego nie mo¿e przekro-
czyæ pó³torakrotnoœci kwoty bazo-
wej. Ale 100 proc. maksymalnej
diety przys³uguje radnym z powy¿ej
100.tysiêcznych gmin, radni z gmin
od 15 do 100 tys. mieszkañców
mog¹ otrzymaæ nie wiêcej ni¿ 75
proc. tej kwoty, a jeœli gmina posia-
da mniej ni¿ 15 tys. mieszkañców, to
górn¹ granic¹ jest 50 proc. tej kwo-
ty. Od wysokoœci kwoty bazowej
zale¿¹ te¿ pensje osób piastuj¹cych
kierownicze stanowiska w bud¿e-
tówce. Kwotê bazow¹ uchwala
Sejm w ustawie bud¿etowej. Diety
nie s¹ opodatkowane.

Trzebiatów
W tej gminie podstaw¹ do usta-

lenia wysokoœci diet jest pó³tora-
krotnoœæ kwoty bazowej okreœlonej
w ustawie bud¿etowej dla osób zaj-
muj¹cych kierownicze stanowiska
pañstwowe na podstawie przepisów
ustawy z dnia 23 grudnia 1999 r. o

kszta³towaniu wynagrodzeñ w pañ-
stwowej sferze bud¿etowej oraz o
zmianie niektórych ustaw (Dz. U. nr
110, poz. 1255, wszystkie zmiany).

Tutaj warto zaznaczyæ, ¿e diety
ustala siê do owej pó³torakrotnoœci
kwoty bazowej ustalanej co roku
przez Sejm w ustawie bud¿etowej.
Kwota bazowa na ten rok ze wzglê-
du na oszczêdnoœci zosta³a przyjêta
w wysokoœci z roku 2008 i wynosi
1766,46 z³. Jest ni¿sza od ubieg³o-
rocznej o 68,89 z³. Jak widaæ trze-
biatowscy radni, zgodnie z uchwal¹
z 2006 roku, pobieraj¹ maksymalne
stawki diet. Po obni¿ce kwoty bazo-
wej w tym roku uby³o w dietach, by-
najmniej jednak nie z ich w³asnej
woli. W ubieg³ym roku kwota bazo-
wa wynosi³a 1835,35 z³.

Kwota podstawowa do oblicza-
nia diet wynosi 2649,69 z³.

Przewodnicz¹cemu Rady przy-
s³uguje 75 proc. tej kwoty, czyli
1987,26 z³. Przewodnicz¹cy Rady
Miejskiej straci³ miesiêcznie do
ubieg³ego roku o 77,50 z³.

Wiceprzewodnicz¹cy otrzymu-
je 40 proc. tej kwoty, czyli 1059,87
z³, przewodnicz¹cy komisji 30 proc.
- 794,90 z³, pozostali radni otrzy-
muj¹ 25 proc. czyli 662,42 z³ (w
roku ubieg³ym 688,25 z³).

Cz³onkowie Komisji Rewizyj-
nej otrzymuj¹ dodatkowo 5 proc.,
czyli 132,48 z³. Jeœli radny jest
cz³onkiem dwóch komisji, otrzymu-
je dodatkowo 264,96 z³, nie dotyczy
to jednak wiceprzewodnicz¹cych,
natomiast jeœli doje¿d¿a do Trzebia-
towa, to 79,49 z³ wiêcej.

Je¿eli radny w danym miesi¹cu

Dieta radnego - rekompensata za stracony czas pracy, czy tylko nieopodatkowany dochód?

nie bierze udzia³u w posiedzeniach
komisji i sesjach Rady Miejskiej
dieta nie przys³uguje.

Za ka¿d¹ nieobecnoœæ radnego
na posiedzeniu komisji lub sesji
Rady Miejskiej dietê miesiêczn¹
zmniejsza siê o 10 proc. kwoty pod-
stawowej.

Za czêœciow¹ nieobecnoœæ na
posiedzeniu organu Rady, gdy na
liœcie obecnoœci widnieje jeden
podpis lub radny opuœci³ czêœæ po-
siedzenia, dietê miesiêczn¹ zmniej-
sza siê o 5 proc. kwoty podstawo-
wej.

Przewodnicz¹cemu Rady Miej-
skiej nie przys³uguj¹ zwiêkszenia
diety, ani zmniejszenia.

GRYFICE
W Gryficach podobnie jak w

Trzebiatowie, radni uchwalili sobie
najwy¿sz¹ mo¿liwoœæ, czyli pó³to-
rakrotnoœæ kwoty bazowej i 75 proc.
podstawy dla przewodnicz¹cego
Rady Miejskiej. Tym samym Prze-
wodnicz¹cy Rady Miejskiej w Gry-
ficach pobiera tyle samo co w Trze-
biatowie, czyli 1987,26 z³.

Dla wiceprzewodnicz¹cego
uchwalono 60 proc. kwoty podsta-
wowej, czyli 1589,81 z³. Radny pe³-
ni¹cy funkcjê przewodnicz¹cego
komisji otrzymuje 50 proc. podsta-
wy czyli– 1324,84 z³. Dla radnego
(nie pe³ni¹cego ¿adnej dodatkowej
funkcji) uchwalono 43 proc., co
daje kwotê 1139,36 z³.

Radni spoza gminy Gryfice
otrzymuj¹ dodatkowo 15 proc. die-
ty radnego, czyli 170,90 z³.

Za ka¿d¹ nieobecnoœæ radnego

na sesji Rady Miejskiej b¹dŸ na
posiedzeniu komisji sta³ej, potr¹ca
siê 10 proc.

POWIAT GRYFICKI
Tutaj uchwala zosta³a zmienio-

na na pocz¹tku tego roku. Zgodnie z
uchwa³¹ przewodnicz¹cy Rady Po-
wiatu otrzymuje 90 proc. z 85 proc.
pó³torakrotnoœci kwoty bazowej.
Oznacza to, ¿e zrycza³towana wyso-
koœæ diety przewodnicz¹cego Rady
Powiatowej wynosi 2027,01 z³.

Dieta wiceprzewodnicz¹cego
wynosi 1576, 56 z³, tyle samo otrzy-
muje przewodnicz¹cy komisji, wi-
ceprzewodnicz¹cy komisji – otrzy-
muje 1351,38 z³, pozostali radni
otrzymuj¹ diety w wysokoœci –
1126,11 z³.

Cz³onek Zarz¹du Powiatu otrzy-
muje tyle samo co przewodnicz¹cy
Rady, czyli 2027,01 z³.

Za ka¿d¹ nieusprawiedliwion¹
nieobecnoœæ na posiedzeniu Rady,
Komisji, Zarz¹du lub innym wyzna-
czonym spotkaniu wysokoœæ nale¿-
nej diety pomniejszana jest o 10
proc. Dieta nie przys³uguje w przy-
padku nieusprawiedliwionej nie-
obecnoœci radnego w ¿adnych pra-
cach na rzecz Rady w danym miesi¹-
cu. Dieta w danym miesi¹cu ulega
potr¹ceniu w proporcji odpowiada-
j¹cej stosunkowi liczby nieuspra-
wiedliwionych nieobecnoœci radne-
go na posiedzeniach komisji, sesji i
zarz¹du do liczby wszystkich posie-
dzeñ komisji, sesji i zarz¹du, w któ-
rych by³ on obowi¹zany w tym mie-
si¹cu uczestniczyæ.

Oprac: MM

(TRZEBIATÓW-gmina).
Znajduj¹ce siê tu
wysypisko jest zamkniête
jedynie z nazwy. Brama
bowiem na oœcie¿ otwarta
szeroko zaprasza – w
ka¿dym razie by³a, gdy
goœciliœmy w tym miejscu.

Z zaproszenia korzystaj¹ chêtnie ci,
którzy chc¹ pozbyæ siê œmieci. Nie
wszyscy jednak chc¹ brudziæ sobie ko³a
i wje¿d¿aæ na wysypisko, wiêc œmieci
l¹duj¹ pod ogrodzeniem, zreszt¹ nie-
zbyt szczelnym. Z zaproszenia korzy-
staj¹ równie¿ dzikie zwierzêta.

Goœcinne wysypisko
Teoretycznie wysypiskiem za-

rz¹dza ZCG R-XXI, ale jak siê oka-
zuje, Trzebiatów jest jedn¹ z tych
gmin, które podpisa³y niegdyœ umo-
wê z R-XXI, ¿e rekultywacjê bior¹ na
siebie. Tym samym zezwoli³ na przy-
wo¿enie tu œmieci, w³¹czenie siê w
budowê wspólnego wysypiska i ra-
czej mgliste zapewnienia o otrzyma-
niu pomocy w kwestii rekultywacji.
Takie umowy podpisywane by³y i z
innymi samorz¹dami, m.in. z Re-
skiem w powiecie ³obeskim. Czy
Zwi¹zek R-XXI przy³¹czy siê do za-
dania, oka¿e siê w najbli¿szym cza-
sie. Jednak to na gminie spoczywa
obowi¹zek zajêcia siê tym niezwykle
kosztownym problemem.           MM

Radni dorabiaj¹ na spo³ecznych
funkcjach. Diety bior¹ maksymalne
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(POWIAT GRYFICKI)
Znamy ju¿ nazwiska
kandydatów do
parlamentu z naszego
okrêgu wyborczego,
w tym startuj¹cych
z naszego powiatu.

SEJM
W tych wyborach okrêgiem wy-

borczym jest obszar by³ego woje-
wództwa szczeciñskiego. Listy ze
185 kandydatami do sejmu zareje-
strowa³o 8 komitetów wyborczych.
Bêd¹ oni konkurowaæ o 12 manda-
tów. W ubieg³ych wyborach by³o 13.,
ale z powodu zmniejszenia siê liczby

wyborców w naszym okrêgu, jeden
mandat straciliœmy na rzecz innego
województwa. Uprawnionych do
g³osowania jest 837 487 mieszkañ-
ców okrêgu.

Listy zarejestrowa³y nastêpuj¹ce
komitety: Nowa Prawica Janusza Kor-
win-Mikke, PO, PJN, Ruch Palikota,
SLD, PiS, PSL i Prawica (M. Jurka).

Prawie wszystkie komitety maj¹
wœród kandydatów kogoœ spoœród
mieszkañców powiatu gryfickiego. Z
Nowej Prawicy startuje in¿ynier bu-
dowlany Bogdan Grobelny z Pobie-
rowa. W PO o reelekcjê powalczy z 5
miejsca na liœcie Konstanty T.
Oœwiêcimski z Niechorza (mgr admi-
nistracji). Na liœcie Ruchu Palikota
znalaz³ siê na 22 miejscu emeryt Hen-
ryk Krajnik z Gryfic, cz³onek partii
Racja Polskiej Lewicy. SLD repre-
zentuje na miejscu siódmym bur-
mistrz Gryfic (na liœcie zapisano:
„przedstawiciel w³adzy samorz¹do-
wej”) Andrzej Szczygie³ z Trzyg³owa
(cz³onek SLD). O g³osy wyborców z
ramienia PiS bêdzie zabiega³ kapitan
¿eglugi wielkiej Waldemar Jawo-
rowski z Pobierowa (cz³onek PiS),
startuj¹cy z miejsca 8. Z pierwszego
miejsca na liœcie PSL wystartowa³
przedsiêbiorca Zygmunt Dziewguæ,
dyrektor PKS Gryfice (nie nale¿y do
partii) i z tej samej partii z miejsca 12
– Anna Bielecka z Brojc (mgr ekono-
mii, bezpartyjna). Komitet Wyborczy
Prawica reprezentuj¹ w powiecie
dwie osoby: technik budowlany An-
drzej Górski z Gostynia £obeskiego
(gm. P³oty), kandyduje z miejsca 8.
(cz³onek Prawicy Rzeczpospolitej)
oraz Monika Sitarska, pielêgniarka
z Pobierowa, kandyduje z miejsca 11.
(bezpartyjna). Tylko PJN nie wysta-
wi³ nikogo w powiecie gryfickim.

SENAT
W tych wyborach senatora bê-

dziemy wybieraæ metod¹ wiêkszo-
œciow¹, czyli wygra ten, który otrzy-
ma najwiêksz¹ liczbê g³osów. Dla
tych wyborów kraj zosta³ podzielony
na 100 okrêgów jednomandatowych,
o zbli¿onej liczbie wyborców. Tym
sposobem by³e woj. szczeciñskie zo-
sta³o podzielone na 2 okrêgi: Szcze-
cin i Police oraz pozosta³e powiaty:
goleniowski, gryficki, gryfiñski, ka-
mieñski, ³obeski, myœliborski, pyrzyc-
ki, stargardzki oraz miasto na prawach
powiatu: Œwinoujœcie. Mamy wiêc
szansê mieæ senatora nie ze Szczecina,
a z naszego regionu. Czemu tylko
szansê, a nie pewnoœæ, co mia³y gwa-
rantowaæ okrêgi jednomandatowe?
Gdy¿ SLD wystawi³ w naszym okrêgu
Jacka Piechotê ze... Szczecina.

Tu o jeden mandat powalczy 4
kandydatów, bo tylu siê zarejestrowa-
³o. Uprawnionych do g³osowania jest
466 034 mieszkañców okrêgu.

Kandyduj¹: Artur Balazs, rolnik
z £uskowa w gm. Wolin (nie nale¿y
do partii politycznej, ale wczeœniej
zaliczy³ ich kilka). Z KWW Polska
Obywatelska kandyduje Jan Olech,
rolnik z Parsówka, w gm. Gryfino (nie
nale¿y do partii politycznej, chocia¿
zosta³ cztery lata temu senatorem z
PO, to niedawno zosta³ wykluczony z
partii i za³o¿y³ w³asny komitet). SLD
wystawi³ wspomnianego Jacka Pie-
chotê, mened¿era ze Szczecina,
cz³onka tej partii. PO reprezentuje
S³awomir Preiss, artysta plastyk, za-
mieszka³y w Grzêdzicach w gm. Star-
gard Szcz., cz³onek tej partii.   KAR

Kandydaci do sejmu i senatu zarejestrowani

Kandyduj¹ z naszego powiatu
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W pobli¿u Œwieszewa w
bardzo fajnej okolicy jest
„Hubertówka” nale¿¹ca
do Ko³a £owieckiego
„Dzik”. Tam te¿ 26
sierpnia br. na spotkanie
integracyjne przyjechali
cz³onkowie PSL-u z
naszego powiatu.

Obecnych powita³ przewodni-
cz¹cy powiatowych struktur PSL,
wójt gminy Brojce Stanis³aw Gno-
sowski. Wœród goœci byli kandydaci
na pos³ów w tegorocznych wybo-
rach do parlamentu, które odbêd¹
siê 9 paŸdziernika, a s¹ to: Zygmunt
Dziewguæ - radny Sejmiku Woje-
wództwa Zachodniopomorskiego,
Kazimierz Ziemba, prezes Zarz¹du
Wojewódzkiego PSL oraz Anna
Bielecka z Brojc.

- Kampania wyborcza ju¿ ruszy-
³a. Jesteœmy do niej przygotowani -
mówi kandydat na pos³a Kazimierz
Ziemba. - Cieszê siê, ¿e jest tutaj tyle
osób znakomitych, znamienitych, z
ca³ego powiatu. I co tu du¿o mówiæ?
Za³o¿yliœmy sobie, ¿e wynik do par-
lamentu uzyskamy dobry; co naj-
mniej dwóch pos³ów z wojewódz-
twa. Jest tutaj Zygmunt, który prze-
wodzi na naszej liœcie, ja depczê mu
po piêtach, jako numer drugi. I te¿
mu powiem, ¿e nie odpuszczê, ale ta
rywalizacja miêdzy nami ma byæ ko-
le¿eñska. Ma byæ taka, ¿eby przy-
nios³a same sukcesy. W naszej kam-
panii chcemy byæ powa¿ni, chcemy
powa¿nie traktowaæ wyborców. My,
jako PSL, mówimy, ¿e ju¿ doœæ jest
w Polsce przepychanek, doœæ w Pol-

Integracja w PSL-u
sce jest krytycyzmu i bijatyk. Ludzie
chc¹ d¹¿yæ do dalszego rozwoju i
my, jako PSL, swoim programem to
przedstawiamy. Nasza kampania
bêdzie wœród ludzi, jak dzisiaj. Pie-
niêdzy nie mamy, i to, ¿e tutaj tak
ciep³o powitano ludzi od finansów,
to czegoœ dowodzi. Ale tutaj tak
naprawdê nie chodzi o finanse,
mamy ogromn¹ szansê, byœmy mieli
swoich przedstawicieli w Sejmie.
Mamy swój program. Nasze has³o:
- „Cz³owiek jest najwa¿niejszy”.
Chcemy odwiedziæ wszystkie mia-
sta i - jeœli to mo¿liwe - wioski. Do
wszystkich zwracamy siê o poparcie
PSL-u. Wierzê, ¿e po wyborach tu
siê spotkamy, a Zygmuntowi ¿yczê,
¿eby tym pos³em zosta³, ¿ebyœmy
mogli byæ dumni i reprezentowani w
parlamencie. Sami pañstwo widzi-
cie, brak naszego pos³a nie pozwala
na pewne stanowiska, a jest napradê
co robiæ w sejmie. Myœlê, ¿e Zyg-
munt zajmie siê sprawami gospo-
darczymi. Mówi o rolnictwie, o bez-
pieczeñstwie spo³ecznym i we-
wnêtrznym. Jad¹ tutaj do was, obie-
ca³em jednej pani w Szczecinie, ¿e
jak zostanê pos³em, to tê drogê zro-
biê. - powiedzia³ Kazimierz Ziemba
(chodzi o drogê powiatow¹ przebie-
gaj¹c¹ przez koloniê nr 9 w Œwie-
szewie. Drogê, któr¹ nijak starosta
Kazimierz Saæ nie chce uwzglêdniæ
w swoich inwestycjach. Droga po-
dobna do tej  „ s³ynnej” w Bieczy-
nie, z t¹ ró¿nic¹, ¿e na kolonii nr 9
mieszka mniej ludzi, ni¿ w Bieczy-
nie, i nie ma kto protestowaæ).

- Jestem mile zaskoczony tak du¿¹
frekwencj¹ - mówi kandydat nr 1 na
liœcie PSL-u Zygmunt Dziewguæ. - Z
t¹ drog¹... nie chcia³bym obiecywaæ,
bo musia³bym byæ burmistrzem albo

wójtem (starost¹ - bo droga powiato-
wa - ktoœ podpowiada).

- Jedno jest pewne, walczê jak
lew o obwodnicê dla Gryfic, bo to
jest bardzo wa¿na sprawa, ona bê-
dzie robiona etapami; pierwszy etap
od ul. Kamieñskiej do ul. Niechor-
skiej, tak, ¿eby wyprowadziæ ca³y
ten ruch osobowy w okresie sezonu
turystycznego, bo po prostu parali-
¿uje miasto. PóŸniej bêd¹ nastêpne
etapy. Mam nadziejê, ¿e w tamt¹
stronê bêdzie rozwija³o siê miasto.
Jestem realist¹, chodzê po ziemi
twardo i nie lubiê obiecywaæ. Ra-
czej staram siê patrzeæ na ¿ycie nor-
malnie, czyli realistycznie. Chcê
zapewniæ, ¿e bêdê pamiêta³ o tym,
sk¹d siê wywodzê, kto na mnie g³o-

sowa³, bo to jest naj-
wa¿niejsze. A wiêc id¹c
do Warszawy bêdê pa-
miêta³ o tym, kto mnie
tam delegowa³ i sk¹d
otrzyma³em poparcie.
Bêdê pamiêta³ o tym, ¿e
jestem z Gryfic z woje-
wództwa zachodniopo-
morskiego, ¿eby
wreszcie o tym woje-
wództwie w Warszawie
sobie przypomnieli, ¿e
Szczecin te¿ le¿y w
Polsce. Mogê powie-
dzieæ, ¿e Zachodniopo-
morskie to dzisiaj tak
jak kiedyœ by³a „œciana
wschodnia”, tylko
przesunê³a siê do Odry.
¯e „œciana wschodnia”
jest dzisiaj nie przy gra-
nicy rosyjskiej, tylko
przesunê³a siê do nie-
mienieckiej. W tej

chwili, w skali kraju, jesteœmy jed-
nym z biedniejszych województw.
Dlatego, ¿e praktycznie w ogóle nie
ma inwestycji i wszyscy o nim zapo-
mnieli. Dlatego trzeba sobie powie-
dziêæ jasno, ¿e to jest misja konso-
lidacyjna wœród pos³ów, ¿eby nie
skakali sobie do garde³, tylko myœle-
li kategoriami poznaniaków,bo tam
nie ma wœród pos³ów podzia³ów po-
litycznych, podobnie jest we Wro-
c³awiu, Gdañsku. Te wszystkie
oœrodki, gdzie pos³owie ze sob¹
wspó³pracuj¹ i z biznesem, to
wszystko kwitnie. A tutaj ci¹gle jest
wojna wœród liderów, zupe³nie nie-
potrzebnie, nie dzia³aj¹ na rzecz na-
szego œodowiska i o tym trzeba g³o-
œno mówiæ. Chcia³bym byæ t¹ osob¹,
która bêdzie konsyliacyjna. Po co
Dziewguæ idzie do sejmu? Po to,
¿eby zmieniæ to towarzystwo. Cho-
dzê po ziemi, pracujê z ludŸmi, spo-
tykam siê z nimi na codzieñ, jeœli
chce siê iœæ na stanowisko pos³a, to
trzeba s³u¿yæ ludziom. Nie jest tak,
¿e idê tam dla kariery politycznej,
bo tej kariery nie chcê robiæ i nie
mam zamiaru jej robiæ. Natomiast,
je¿eli mogê byæ potrzebny dla ludzi,
to dlatego to robiê. Chcia³bym wo-
ko³o siebie stworzyæ dobry zespó³
ludzi, który w przysz³oœæi móg³by
zarz¹dzaæ t¹ gmin¹ i powiatem, bo
takich zmian ludzie tutaj te¿ ocze-
kuj¹. Wœród was na pewno s¹ tacy,
którzy to potrafi¹ i bêd¹ odwa¿ni,
¿eby za trzy lata spróbowaæ w wy-
borach samorz¹dowych. Trzeba
chcieæ coœ zmieniaæ, a nie staæ z
boku i narzekaæ. Marzenia przeku-
waæ w czyn, wspólnie wiele mo¿e-
my zmieniæ. - powiedzia³ Zygmunt
Dziewguæ.                                  M

Zygmunt Dziewguæ (z prawej) i wójt Brojc Stanis³aw Gnosowski
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Ograniczaj¹c siê tylko do
zasadniczych w¹tków zawi-

³ego i bardzo osobistego stanowiska
ww. czytelników postaram siê, nie
stosuj¹c inwektyw i obraŸliwych
sformu³owañ, typu: „bezpardono-
wa nagonka” (zastanawiaj¹ce kogo
na kogo?), zacietrzewieni i gotowi
do oprotestowania nawet zjawiska
wiatru, kilku krzykaczy (czy aby na
pewno?) itd. odnieœæ siê - nie wsty-
dz¹c siê swojego nazwiska, a ju¿
zw³aszcza pogl¹du nt. spapranego
i niezgodnego z prawem projektu
budowy parków wiatrowych
wokó³ Gryfic, do najwa¿niejszych
z poruszanych kwestii. Postaram siê
odnieœæ do niezbyt sumiennie prze-
myœlanych i przeanalizowanych za-
gadnieñ.

1. Powo³uj¹c siê na opracowanie
dwóch akustyków z Politechniki
Koszaliñskiej dot. wp³ywu infra-
dŸwiêków nie zaznaczono, ¿e bada-
nia w zestawieniu z wynikami doty-
czy³y generalnie wp³ywu na œro-
dowisko pracy, a nie otoczenia za-
budowy mieszkaniowej wokó³ tzw.

OdpowiedŸ dla Barbary
i Krzysztofa B. (lat 25) wraz
z rodzicami i przyjació³mi…

wiatraków. „Dr in¿. Ryszard Ingie-
lewicz i dr in¿. Adam Zagubieñ z Po-
litechniki Koszaliñskiej wykonali
pomiary i analizê zjawisk akustycz-
nych z zakresu infradŸwiêków towa-
rzysz¹cych pracy elektrowni wia-
trowych”. Obliczono min.: „W od-
leg³oœci 500 m, uzyskane wartoœci
osi¹gnê³y maksymaln¹ wartoœæ
82,7 dB (Lin) i 78,4 dB G. W odle-
g³oœci 500 m od wie¿y turbiny zmie-
rzone poziomy infradŸwiêków zbli-
¿one by³y praktycznie do poziomów
t³a”. Na koñcu opracowania zapisa-
no: „…nale¿y wnioskowaæ, ¿e po-
ziom ha³asu emitowanego przez
farmy wiatrowe oddzia³ywuj¹cego
na budownictwo mieszkaniowe nie
powinien przekraczaæ 35 dB”.

Z informacji zawartych w
„Kompedium Wiedzy dla Parków
Wiatrowych…” wyd. przez firmê
EPA Wind s. 20-21 - poziom natê¿e-
nia dŸwiêku emitowanego przez
park wiatrowy Rybice i Starza, wy-
nika, ¿e Sulikowo, Rybice, Gostyñ a
zw³aszcza Stuchowo bêdzie podda-
wane emisji pomiêdzy 35 dB (A) a¿

do 50 dB (A). Czyli kto tu mija siê z
prawd¹ i dlaczego? Byæ mo¿e naj-
bezpieczniejsz¹ lokalizacj¹ by³aby
odleg³oœæ 3000 m od najbli¿szych
zabudowañ?

2. Z listu pp. Barbary i Krzyszto-
fa B. wynika, jakoby budowa par-
ków wiatrowych to wybawienie dla
Gryfic, bo bêd¹ z tego pieni¹dze jak
w innych gminach i jest to trend po-
noæ œwiatowy. Inne gminy maj¹ dziê-
ki temu normalne drogi, kompleksy
sportowe itd… Otó¿ fakty s¹ takie,
jak ka¿dy w mieœcie i okolicach wi-
dzi, ¿e bez budowy farm wiatrowych
w³adze gminy i powiatu doskonale
sobie radz¹ z budow¹ lub przebu-
dow¹ tych dróg, które akurat im siê
„uwidz¹”, a te, które nie s¹ zgodne z
ich wizj¹ i tak s¹ blokowane.

3. Co do marzenia ww. Pañstwa o
wychowywaniu  dzieci w nowocze-
snej gminie, a nie w skansenie - warto
zadaæ pytanie, czy budowa farm
wiatrowych to nowoczesnoœæ czy
zacofanie? Jeszcze niedawno nowo-
czesnoœci¹ by³y elektronie atomowe.

My nie mieliœmy ¿adnej i to nikomu
nie przeszkadza³o? Obecnie nawet
Niemcy wycofuj¹c siê z korzystania
z energii atomowej maj¹ przejœæ do
2020 r. na ponad 30% energii wytwa-
rzanej z kopalin. Ma³o tego, ci nowo-
czeœniejsi od nas s¹siedzi (tak¿e
Czesi) stawiaj¹c na energiê odna-
wialn¹ wi¹¿¹ siê nie tylko z wiatra-
kami, ale przede wszystkim kolek-
torami s³onecznymi i energi¹ z bio-
masy. I gdzie ta nowoczesnoœæ?

To tylko namiastka zagadnieñ
dotycz¹cych przysz³oœci naszej
gminy, na której tak naprawdê nam
wszystkim zale¿y. Zachêcam tym
bardziej pp. Barbarê i Krzysztofa B.
do podobnej wnikliwoœci tak¿e
m.in. wobec przejrzystoœci i zgod-
noœci z prawem procesów plani-
stycznych w naszej gminie, a wtedy
z pewnoœci¹ bêdziemy miastem
transparentnym i nowoczesnym.

Z pozdrowieniami dla Redakcji
i wszystkich Czytelników Gazety
Gryfickiej.

Grzegorz Burcza - Gryficzanin
„pod pr¹d w górê”.
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Mo¿na mówiæ o szkodli-
woœci palenia, pisaæ na opa-
kowaniach papierosów, ¿e
palenie tytoniu mo¿e powo-
dowaæ powstawanie nowo-
tworów, ale i tak liczba pal¹-
cych zwiêksza siê w postêpie
matematycznym.

Mo¿na pisaæ i mówiæ o
szkodliwoœci nadu¿ywania alkoho-
lu, apelowaæ do ludzi, aby nie pro-
wadzili samochodów po kilku g³êb-
szych, ale i tak liczba alkoholików
lub liczba œmiertelnych wypadków
z udzia³em pijanych kierowców nie
zmniejsza siê.

Mo¿na pisaæ i mówiæ o prote-
stach na ca³ym œwiecie przeciwko
wiatrakom oraz o ich szkodliwym
dzia³aniu, ale i tak w Gryficach za-
wsze znajdzie siê jakiœ Przemys³aw
T., który bêdzie wrêcz prosi³ o ich
wybudowanie.

Niezbadane s¹ drogi ducha ludz-
kiego, chwytaj¹cego siê w potrzebie
najró¿niejszych sposobów, ods³a-
niaj¹cych nowe horyzonty i wynaj-
duj¹cego rzeczy o jakich ludzkoœci
nie œni³o siê dotychczas. Otó¿ ten¿e

Przemys³aw T. po 3 miesi¹cach
przerwy wystosowa³ do „Gazety
Gryfickiej” list nr 2 (list nr 1 z dnia
26 maja). Dla w³asnej wygody do-
kona³ streszczenia pierwszego li-
stu, dla niepoznaki podpisa³ w
imieniu kilku osób i na koniec po-
zdrowi³ samego siebie! Ten drugi
list to swego rodzaju modlitwa do
Szanownej Rady Miejskiej i Pana
Burmistrza (tak w liœcie) o jak naj-
szybsze wybudowanie jak najwiêk-
szej liczby wiatraków. Swoist¹
klamr¹ spinaj¹c¹ oba listy s¹ trzy
w¹tki: gminy Dar³owo, S³upsk,
Kobylnica i inne, które w pe³ni
korzystaj¹ z dobrodziejstw p³yn¹-
cych z faktu posiadania wiatraków,
duet akustyków z Koszalina, który
ponad wszelk¹ w¹tpliwoœæ stwier-
dzi³, ¿e wiatraki s¹ mniej szkodli-
we, ni¿ lody waniliowe oraz miej-
scowoœæ Gniewino, która dziêki
pieni¹dzom z elektrowni ma (cytu-
jê) „...to czego u nas brakuje. Ma
normalne drogi, kompleksy sporto-
we...” .

To prawda, ulice Niepodleg³o-
œci i Wojska Polskiego s¹ nienor-

malne, wrêcz idiotyczne. Ale ponoæ
zagraniczni goœcie i turyœci wrêcz
cmokaj¹ z zachwytu przeje¿d¿aj¹c
przez nie, wiêc nieracjonalna jest
zmiana ich stanu. Obecnie moderni-
zowane s¹ ulice D¹bskiego, Sporto-
wa i przyleg³e, które dotychczas
by³y normalne, a nied³ugo bêd¹
jeszcze normalniejsze.

Wkrótce oddany zostanie do
u¿ytku w Gryficach Orlik nr 3, jest
boisko pi³karskie Sparty, jest przy-
stañ kajakowa, s¹ hale sportowe
przy szko³ach, budowana jest hala
sportowo-widowiskowa, w planach
jest basen, a nawet 2, budowane jest
nowoczesne kino z niewyobra¿al-
nymi atrakcjami. Mimo tego
wszystkiego i tak ulubionym spor-
tem zdecydowanej wiêkszoœci gry-
ficzan s¹ zakupy i toczenie wózka
sklepowego. Ju¿ nied³ugo liczna
arena ich sportowych zmagañ zosta-
nie powiêkszona o halê targow¹
„Olimp”, pasa¿ handlowy „Czerwo-
na Torebka” i „Tesco”. Wszystko to
odbywa siê bez pieniêdzy za jakieœ
tam wiatraki. Zreszt¹ o jakich pie-
ni¹dzach mówimy, o rocznej kwocie

1 mln z³ za 20 wiatraków (tak w li-
œcie nr 1). Wg mnie kwota jest
znacznie zawy¿ona, za 20 wiatra-
ków mo¿emy dostaæ max 250.000
z³, ale niech bêdzie, ¿e milion.  Takie
pieni¹dze to kasuje rocznie bur-
mistrz ze swoimi zastêpcami, sekre-
tarzem, skarbnikiem i 4 podleg³ymi
mu dyrektorami. Co my mamy za ten
milion? Z³owieszcze, ponure wia-
traki-g³uptaki pasuj¹ce do naszych
piêknych krajobrazów jak baobaby
na Wyspie NiedŸwiedziej.

Mimo du¿ego wysi³ku Przemy-
s³aw T. w obu swych listach nie
poda³ logicznych argumentów prze-
mawiaj¹cych za budowaniem wia-
traków. Próbuj¹c oœmieszyæ prote-
stuj¹cych oœmieszy³ samego siebie,
próbuj¹c byæ przekonuj¹cy sta³ siê
¿enuj¹cy. Otwarte pozostaje pyta-
nie, kim wobec tego on jest? Tajn¹
broni¹ u¿yt¹ przez duñsk¹ firmê
DONG Energy i Wiatropol Smolê-
cin Sp. z o.o. z/s w Gdañsku,  emi-
sariuszem gryfickiego magistratu
czy zmanipulowanym tubylcem?
Ale mo¿e on sam napisze o tym w
swoim nastêpnym liœcie.            ZS

Wiatraki zwane po¿¹daniem
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Na ³aweczce pod cisami bij¹ tak, ¿e zêby fru-
waj¹, a nosy wymagaj¹ interwencji chirurga
plastycznego, nie mówi¹c ju¿ o szwach na twa-
rzy i poobijanych czêœciach cia³a. W chwilach
wolnych od piwka i wiêkszego towarzystwa,
rozbijaj¹ co siê da w centrum miasta tj. na pl.
Zwyciêstwa. Rozbite kwietniki to nie nowoœæ,
metalowe osadniki pokancerowane przez bu-
ciory albo pa³y, ³adne kosze na œmieci z oderwa-
nym zadaszeniem, te¿ nie nowoœæ. Szkoda, ¿e to
wszystko pod okiem kamer rzekomo monitoru-
j¹cych centrum miasta.                                              M

Wandale
w centrum

Wojciech Grzymkowski - dy-
rektor Portu Morskiego w Mrze-
¿ynie.

Zgromadzi³ 19.500 z³ oszczêd-
noœci. Na spó³dzielcz¹ w³asnoœæ
posiada mieszkanie o powierzchni
48.90 m.kw. o wartoœci 105 tys. z³
(maj¹tek osobny), mieszkanie o po-
wierzchni 61,80 m.kw. o wartoœci
120 tys. z³ (maj¹tek osobny ma³¿on-
ki), na w³asnoœæ mieszkanie o po-
wierzchni 47,60 m. kw. o wartoœci
150 tys. z³.

Inne nieruchomoœci: 29,2 m.kw.
(czêœæ z 58,4 m.kw.) o wartoœci -
87.600 z³, wspó³w³asnoœæ.

W minionym roku z tytu³u za-
trudnienia uzyska³ dochód w wyso-
koœci 103.147,42 z³, z tytu³u dzier-
¿awy najmu - 27. tys. z³.

Na koniec roku posiada³ kredyt
hipoteczny (maj¹tek osobny) na
zakup mieszkania spó³dzielczego
w³asnoœciowego w Krakowie za-
ci¹gniêty w banku PKO S.A., stan
zad³u¿enia na 31.12.2010 r. wyno-
si³ 59.363,51 z³.

Jacek Pawlik - prezes zarz¹du
Zak³adu Gminnego „Mrze¿yno”
sp. z o.o.

W roku ubieg³ym zgromadzi³ 40
tys. z³. Posiada akcje 11.050 akcji
PGNiG S.A. na kwotê 38.675 z³.
Posiada dom o powierzchni 364
m.kw. o wartoœci 800 tys. z³.

Od 1 czerwca 2002 roku jest
cz³onkiem zarz¹du Zak³adu Gmin-
nego „Mrze¿yno” sp. z o.o.

W roku ubieg³ym z tytu³u pracy
osi¹gn¹³ dochód w wysokoœci
76.991,47 z³, dochody z kó³ ³owiec-
kich - 72 z³.

Posiada samochód osobowy
marki Honda Civic z 2008 r.

Grzegorz Jelonek - prezes za-
rz¹du Wodoci¹gów i Kanalizacji
w Trzebiatowie.

W minionym roku zgromadzi³
10 tys. z³. Posiada na ma³¿eñsk¹
wspólnoœæ maj¹tkow¹ dom o po-
wierzchni 120 m.kw. o wartoœci 280
tys. z³.

Prezesem zarz¹du jest od 2007
roku. Z tytu³u pracy w minionym
roku zarobi³ 98.200,70 z³, z organu
emerytalnego WBE Szczecin za rok
2010 r. uzyska³ dochód w wysoko-
œci 38.877,87 z³, z ko³a ³owieckiego
- 66,60 z³.

Józef Domañski - dyrektor
Zarz¹du Dróg Gminnych i Go-
spodarki Komunalnej w Trzebia-
towie.

W roku minionym zgromadzi³
58.510,34 z³, 607,71 USA, 677,97
euro.

Posiada dom o powierzchni
184,72 m.kw. o wartoœci 350 tys. z³,
domek rekreacyjny o powierzchni

Oœwiadczenia maj¹tkowe dyrektorów i prezesów
zak³adów i spó³ek Gminy Trzebiatów

30 m.kw. o wartoœci 30 tys. z³.
Ze stosunku umowy o pracê w

roku ubieg³ym uzyska³ dochód w
wysokoœci 110.898,69 z³, z tytu³u
diety radnego - 21.696 z³.

Posiada samochód osobowy
marki Lanos z 1988r. oraz samo-
chód osobowy Opel Vectra z 1997 r.

Na koniec roku posiada³ kredyt
hipoteczny w wysokoœci 83.075  z³,
zaci¹gniêty w PEKAO Gryfice na
remont i rozbudowê domu.

Iwona Fr¹czek - kierownik
Oœrodka Pomocy Spo³ecznej w
Trzebiatowie

Zgromadzi³a w roku ubieg³ym 2
tys. z³ oszczêdnoœci.

Posiada, na ma³¿eñsk¹ wspól-
noœæ maj¹tkow¹, mieszkanie o po-
wierzchni 34,92 m.kw. o wartoœci
48.603 z³.

Z tytu³u umowy o pracê w roku
ubieg³ym uzyska³a dochód w wyso-
koœci 89.675,42 z³.

Na koniec roku posiada³a w
Banku Pekao S.A. po¿yczkê kon-
sumpcyjn¹ w wysokoœci 40 tys. z³
oraz po¿yczkê konsumpcyjn¹ w
SKOK o. Ko³obrzeg na kwotê 31
tys. z³ - umowa kredytu do czerwca
2014 r.

Ma³gorzata Skoneczna - dy-
rektor Zespo³u Szkó³ z Oddzia³a-
mi Integracyjnymi w Mrze¿ynie.

W roku ubieg³ym zgromadzi³a
22 tys. z³. Posiada na ma³¿eñsk¹
wspólnoœæ maj¹tkow¹ dom o po-
wierzchni 114,77 z³ o wartoœci 150
tys. z³.

Z tytu³u zatrudnienia w roku
ubieg³ym osi¹gnê³a dochód w wy-
sokoœci 92.916,26 z³, z tytu³u umo-
wy - zlecenia 2.940 z³.

Posiada samochód Opel Zafira z
1999 r.

Janina Domañska - p.o dyrek-
tora Publicznego Przedszkola w
Trzebiatowie.

Zgromadzi³a w roku ubieg³ym 2
tys. z³.

Posiada na wspó³w³asnoœæ ma³-
¿eñsk¹: mieszkanie o powierzchni
96 m.kw. o wartoœci 150 tys. z³,
mieszkanie o powierzchni 40 m.kw.
o wartoœci 80 tys. z³. Jako maj¹tek
odrêbny posiada gospodarstwo o
powierzchni 0,50 ha o wartoœci 50
tys. z³.

Z tytu³u zatrudnienia w Publicz-
nym Przedszkolu w Trzebiatowie
uzyska³a w roku ubieg³ym dochód
w wysokoœci 55.109,93 z³. Emery-
tura ZUS - 13.111,66 z³.

Na koniec roku posiada³a kredyt
gotówkowy w banku PKO BP w
wysokoœci 40 tys. z³.

Dochody podane s¹ w wysoko-
œci brutto.
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1911-2011 - stulecie Zwi¹zku Harcerstwa Polskiego

Wspomnienia gryfickiego harcerza (cz. 3)
W poprzednich dwóch czê-

œciach przedstawi³em genezê
Zwi¹zku Harcerstwa Polskiego
oraz opowiedzia³em o moich har-
cerskich korzeniach na Górnym Œl¹-
sku. Pamiêæ ludzka jest zawodna,
tym bardziej, gdy wspomnienia siê-
gaj¹ okresu sprzed pó³ wieku. Kie-
dyœ wpad³a mi myœl do g³owy, by
zbieraæ ró¿ne materia³y o pracy
Hufca Gryfice, notowaæ relacje z
ciekawych akcji i co siê da utrwalaæ
na kliszy fotograficznej. Tak po-
wsta³a KRONIKA. Nie pomyœla³em
wówczas, jak cennym dokumentem
bêdzie po latach. S¹ w niej spisane
niektóre wydarzenia w Hufcu, na-
zwiska kadry i szeregowych harce-
rzy. Porz¹dkuj¹c chronologicznie i
przenosz¹c na papier wspomnienia
z komentarzem mam nadziejê, ¿e te
piêkne karty historii Hufca ZHP
Gryfice ocalej¹ od zapomnienia.

Jest rok 1951, rozpoczynam pra-
cê w charakterze nauczyciela, wy-
konuj¹c nakaz pracy w Szkole Pod-
stawowej nr 1 w Gryficach. W tym
czasie ZHP ju¿ nie istnieje, zosta³
zlikwidowany przez ówczesne w³a-
dze. W szko³ach natomiast dzia³a³a
Organizacja Harcerska (OH), która
by³a agend¹ ZMP. Ta dzieciêca or-
ganizacja w niczym nie kontynu-
owa³a harcerskich tradycji, staj¹c
siê kopi¹ radzieckiego pioniera.
Kopi¹ niedobr¹, powierzchown¹,
nieprzystosowan¹ do naszych wa-
runków. Zastêp to ogniwo lub klasa,
dru¿yna to szko³a, a dru¿ynowy to
przewodnik. Nie istnieje ¿aden bo-
dziec do pracy nad sob¹, brak stopni
i systemu sprawnoœci. W tej ca³ej
nowej sytuacji uwa¿am, ¿e lepiej dla
mnie bêdzie jak w swoim ¿yciorysie
zatajê fakt, ¿e jestem harcerzem.
Uwa¿a³em, ¿e tak bêdzie bezpiecz-
niej.

Ale w kraju równoczeœnie za-
czyna³o siê coœ dziaæ. Koñczy siê
czas zimnej wojny. Nastêpuje tra-
giczny poznañski czerwiec i wkrót-
ce polski paŸdziernik. Odradza siê
¿ywio³owo Zwi¹zek Harcerstwa
Polskiego. Uczestnicz¹ w tym pro-
cesie przedwojenni instruktorzy i ci,
którzy wyroœli w okupacyjnych Sza-
rych Szeregach. Trwa ostra pole-
miczna debata.

Zjazd dzia³aczy ZHP w £odzi 10
grudnia 1956 r. podejmuje decyzjê
o reaktywowaniu Zwi¹zku Harcer-
stwa Polskiego. Przewodnicz¹cym
Rady Naczelnej zostaje Aleksander
Kamiñski, a Naczelniczk¹ ZHP Zo-
fia Zakrzewska. Przywraca siê sym-
bole harcerskie, system i strukturê
ZHP. Zjazd jednoznacznie aprobuje
polityczne, spo³eczne i gospodarcze

przemiany, jakie dokona³y siê w na-
szym kraju. Ta deklaracja ideowo-
polityczna pozwoli³a siê harcerstwu
odrodziæ (coœ za coœ).

W Gryficach entuzjaœci harcer-
stwa, starzy instruktorzy i nie tylko,
wytypowali na ten Zjazd nauczycie-
la druha W³adys³awa Szczura (na
zdjêciu), który z pocz¹tkiem 1957 r.
rozkazem Komendy Chor¹gwi w
Szczecinie zosta³ mianowany Ko-
mendantem Hufca Gryfice. Od tego
czasu zaczyna siê ci¹g dalszy mojej
harcerskiej przygody, ale ju¿ jako
doros³ego obywatela.

Przy szko³ach spontanicznie
tworz¹ siê dru¿yny harcerskie, za-
równo mêskie jak i ¿eñskie. Dru¿y-
nowymi zostaj¹ m³odzi nauczycie-
le, do których jako jeden z pierw-
szych i ja do³¹czy³em. Ju¿ w pierw-
szej po³owie 1957 r. w obu gryfic-
kich szko³ach podstawowych po-
wstaj¹ dru¿yny harcerskie. W SP 1
(czerwonej szkole) zawi¹za³y siê
równoczeœnie cztery dru¿yny two-
rz¹c Szczep nr 1. Zostajê dru¿yno-
wym i szczepowym. Drug¹ mêsk¹
dru¿ynê prowadzi³ nauczyciel dh
Stanis³aw Krawiec, a dru¿yny ¿eñ-
skie nauczycielki Teresa Polowczyk
i dh. Maria Gajdecka (w latach 70.
pe³ni³a funkcjê Komendanta Chor¹-
gwi Poznañ). Równoczeœnie przed-
wojenni harcerze i sympatycy tej
organizacji zak³adaj¹ Ko³o Przyja-
ció³ Harcerzy (KPH). We w³adzach
znaleŸli siê znakomici obywatele
Gryfic jak m.in. Stefan Braszak dy-
rektor Cukrowni, Tadeusz Kajewski
zastêpca dyrektora, Józef Aksman i
Józef Cieszyñski. ̄ eby ko³o dzia³a-
³o legalnie, nale¿a³o mieæ statut. Pa-
nowie ci napisali projekt statutu i we
dwóch pojechali do G³ównej Kwa-
tery Harcerstwa w Warszawie, która
ten statut zatwierdzi³a. Tak, wiêc w
Chor¹gwi Zachodniopomorskiej
powsta³o pierwsze Ko³o Przyjació³
Harcerzy (jestem, w posiadaniu
okr¹g³ej pieczêci, któr¹ pieczo³owi-
cie chroniê).

Nie zapomnê sytuacji, w jakiej
zabra³em siê do organizowania dru-
¿yny harcerskiej. Otó¿ na posiedze-
niu w pó³rocze roku szkolnego 56/
57 Rady Pedagogicznej, ówczesny
Kierownik Szko³y (nazwiska nie
wspomnê) gromko wyg³osi³ swoj¹
sentencjê: kolego (tu moje nazwi-
sko) poka¿cie, co umiecie i z tych
chuliganów (to okreœlenie by³o
wówczas w obiegu) zróbcie harce-
rzy. No có¿ - unios³em siê honorem,
a ¿e harcerstwo zna³em z autopsji i
ucz¹c w starszych klasach mia³em
na co dzieñ kontakt z tymi „chuliga-
nami”, ch³opcami nieraz o 2-3 lata

m³odszymi ode mnie, zdawa³em so-
bie sprawê, ¿e ich energiê trzeba wy-
zwoliæ i ukierunkowaæ na szczyt-
niejsze cele, ni¿ „rozrabianie”. Tak¹
szansê dawa³o harcerstwo.

Powsta³a trzecia dru¿yna harcer-
ska im. Zawiszy Czarnego, jak imiê
dru¿yny na Œl¹sku, do której nale¿a-
³em od 1945 r. Zacz¹³em pracê me-
todycznie, od pocz¹tku. Druhowie
przechodzili 3-miesiêczn¹ próbê
przed przyrzeczeniem, a ja, ich dru-
¿ynowy, dopiero w listopadzie 1957
r. rozkazem Komendanta Chor¹gwi
Zachodniopomorskiej zosta³em
mianowany na stopieñ przewodni-
ka. W mojej pracy z dru¿yn¹ wiele
pomog³o mi doœwiadczenie z woj-
ska, które zaliczy³em przez dwa lata
w szkole podoficerskiej. Moi druho-
wie chêtnie poch³aniali tajniki wie-
dzy z terenoznawstwa, ³¹cznoœci, z
czym mieli do czynienia na zbiór-
kach alarmowych - szczególnie noc-
nych, podchodach i marszach na
azymut. Musztrê te¿ æwiczyli, a dys-
cyplinê tolerowali, ale tylko w ra-
mach ich akceptacji.

Harcerze w swym ekwipunku w
plecaku byli wyposa¿eni w koc i w
wojskow¹ „pa³atkê”, z których w ra-
zie potrzeby budowa³o siê namiot
lub stosuj¹c jako pelerynê wêdro-
wa³o siê po trasach w deszczow¹
pogodê. W lipcu 1957 r. du¿a czêœæ
dru¿yny zaliczy³a obóz w Niecho-
rzu, gdzie w nocy, przy blasku ogni-
ska, z³o¿yli przyrzeczenie: „Przy-
rzekam uroczyœcie ca³ym ¿yciem...”
By³ to mój pierwszy obóz, gdzie ju¿
jako instruktor pe³ni³em funkcjê
oboŸnego. Wiosn¹ 1958 r. druhowie
z III DH przy pomocy ówczesnego
woŸnego szko³y Ludwika Beka-
nowskiego, pseudonim „Wuja”, za-
brali siê do urz¹dzenia harcówki na
strychu. W trakcie realizacji za³o¿e-
nia wystêpowa³y ró¿ne perypetie.
Strych by³ wysoki i jedna œciana

zosta³a zamalowana obrazkami na
weso³o z harcerskich zajêæ. W dniu
oddania Szczepowi do u¿ytku har-
cówki zorganizowana by³a impreza
z wielk¹ pomp¹, co siê zowie.
Udzia³ w niej wziêli nauczyciele,
czêœæ rodziców nale¿¹ca do K.P.H.
i niektórzy rodzice harcerzy oraz
liczna rzesza druhów i druhen. By-
liœmy dumni nies³ychanie, ¿e w³a-
snym sumptem i za w³asne fundusze
wykonaliœmy tak¹ pracê.

Ko³o Przyjació³ Harcerzy by³o
niezmiernie aktywne. ̄ eby zapew-
niæ cz³onkom Szczepu nr 1 w mini-
malnym stopniu finanse na dzia³al-
noœæ dru¿yn, w tym przede wszyst-
kim biwaki, w czerwcu 1958 r. urz¹-
dzi³o festyn na b³oniach w parku.
Fanty na loteriê pochodzi³y z daro-
wizn spo³eczeñstwa Gryfic i oko-
licznych wiosek. Cz³onkowie
K.P.H. jeŸdzili po terenie ciê¿aro-
wym samochodem z Cukrowni i
przywozili na festyn ró¿ne, czasem
przedziwne, przedmioty. Jak mnie
pamiêæ nie myli by³ motorower,
rower, ró¿ne urz¹dzenia do gospo-
darstwa domowego i zwierzaki jak
drób, króliki, koza i nawet baran.
Imprezê z gracj¹ obs³ugiwali druho-
wie i druhny Szczepu nr 1. Nale¿y
stwierdziæ, ¿e gryficzanie byli hoj-
ni.  Kupowali losy w loterii, a nie-
którzy nawet wygrawszy zwracali je
do ponownego losowania. Dochód
by³ znaczny i zosta³ przeznaczony
proporcjonalnie na sprzêt tury-
styczny i na biwaki.

Koñcz¹c moje opowiadanie w
tej czêœci chcê przedstawiæ bli¿ej
sylwetkê pierwszego Komendanta
Hufca Gryfice; druh harcmistrz
W³adys³aw Szczur by³ Komendan-
tem Hufca ZHP w latach 1957 -
1962. Swoje wspomnienia równie¿
umieœci³ w mojej kronice. Wpis
obejmuje wstêp: „Pracê w harcer-
stwie podj¹³em w 1953 r., bêd¹c ju¿

Druh Skorecki i jego kronika
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nauczycielem w K³odkowie. W
przydziale obowi¹zków prócz wy-
chowawstwa dosta³em Organizacjê
Harcersk¹ (OH) i kó³ko turystyczne.
Lubi³em pracowaæ z m³odzie¿¹ i
dlatego czêsto organizowa³em dla
uczniów wycieczki, biwaki i impre-
zy kulturalne. Po zmianach w Pol-
sce, które zasz³y w paŸdzierniku
1956 r., zetkn¹³em siê z dzia³aczami
ruchu m³odzie¿owego w Gryficach.
Na tym etapie dosz³o do reaktywacji
Zwi¹zku Harcerstwa Polskiego,
przy udziale starszych i m³odszych
instruktorów i zerwania ze struktu-
rami ZMP, do którego nale¿a³a OH.
Aktyw instruktorów utworzy³ Hu-
fiec ZHP w Gryficach, do którego
nale¿a³y równie¿ miasta Trzebiatów
i P³oty. W grudniu 1956 r. zosta³em
wydelegowany na I Zjazd ZHP w
£odzi, na którym wybrano najwy¿-
sze w³adze odrodzonej organizacji.
Ju¿ w 1957 r. mieliœmy utworzon¹
ca³¹ strukturê Hufca: dru¿yny i Kr¹g
Instruktorski w naszych miastach i
wioskach. Harcerstwo rozwija³o siê
spontanicznie.  Wracali przedwo-
jenni instruktorzy ze stopniami, ale
przede wszystkim ros³a kadra opar-
ta na m³odych nauczycielach. Do
pionierów tego etapu rozwoju ZHP
w Gryficach nale¿eli: Karol Skorec-
ki, Stanis³aw Krawiec, Teresa Po-
lowczyk, Maria Gajdecka, Zofia
Kalina, Wanda Bezoñ, Marian
Smardel, W³adys³aw Szczur, Jadwi-
ga Samolewicz, Henryk Moskwa,
Ludmi³a Toporowska, Janusz Kañ-
czucki i inni”.

Wspomnienia druh komendant
harcmistrz W³adys³aw Szczur auto-
ryzowa³ w³asnym podpisem. W koñ-
cu lat 60. i na pocz¹tku 70. harcer-
stwo by³o potê¿n¹, patriotyczn¹ or-
ganizacj¹, a druhny i druhowie „bez
reszty” kochali swoj¹ Ojczyznê. W
tym stwierdzeniu nie widzia³em
¿adnych ukrytych podtekstów. W
dru¿ynach nie uprawia³o siê po pro-
stu polityki. I to by³o bardzo piêkne.

                                          Cdn.
Harcmistrz Karol Skorecki

(TRZEBIATÓW). Podczas
sesji Rady Miejskiej
radni wygasili mandat
radnego Wies³awa
D¹browskiego. Zrobili to
na wezwanie Wojewody
Zachodniopomorskiego
w ostatnim terminie
wyznaczonym przez
niego.

Mimo zakazu ³¹czenia manda-
tu radnego z zatrudnieniem w s³u¿-
bie cywilnej, w tym wypadku w
Urzêdzie Morskim w Szczecinie
na stanowisku starszego nadzorcy
ochrony wybrze¿a, radni z klubu
„Idziemy Razem” ¿adnych za-
strze¿eñ nie mieli i do koñca nicze-
go z³ego w tym nie widzieli. Wi-
dzieli natomiast cz³onkowie Fo-
rum M³odych Socjaldemokratów,
którzy ów fakt zg³osili wojewo-
dzie. Ten nakaza³ Radzie podj¹æ
odpowiednie kroki.

Przypomnijmy, ¿e wygaœniêcie
mandatu radnego Wies³awa D¹-
browskiego nast¹pi³o 2 marca 2011
roku, czyli po 3 miesi¹cach od wy-
brania. Do tego dnia radny zobowi¹-
zany by³ do z³o¿enia mandatu lub
rozwi¹zania stosunku pracy w s³u¿-
bie cywilnej, czego jednak nie uczy-
ni³. Podejmowa³ za to uchwa³y i po-
biera³ diety – ³¹cznie 7.200 z³. Po-
dejmowane uchwa³y od marca mog¹

Za g³upotê radnego zap³ac¹
podatnicy

okazaæ siê niewa¿ne, jeœli te prze-
sz³y tylko jednym g³osem. Teraz
bêd¹ badane przez wojewodê.

Nie by³o to pierwsze g³osowanie
w tej sprawie. Radny sam z³o¿y³
mandat, jednak radni z Klubu Rad-
nych „Idziemy Razem” podczas
g³osowania 30 czerwca byli prze-
ciw. Do wygaœniêcia mandatu ko-
nieczna jest uchwa³a radnych.

W sierpniu, na niedawno odby-
tej sesji, projekt uchwa³y zosta³ pod-
dany Radzie pod g³osowanie po-
nownie. Tym razem radni zag³oso-
wali zgodnie z prawem, bynajmniej
nie bez ¿alu. Po g³osowaniu przed-
stawiciel Forum M³odych Socjalde-
mokratów Denis Warcholak wyst¹-
pi³ z krótkim przemówieniem, wrê-
czaj¹c szefowi klubu „Idziemy Ra-
zem” Janowi Kaniewiczowi skar-
bonkê z napisem „Razem dla Wieœ-
ka”. Zwróci³ uwagê, ¿e radni powin-
ni dawaæ przyk³ad m³odym lu-
dziom, jak tego prawa przestrzegaæ.
To jak daj¹, by³o widaæ nied³ugo po
wyst¹pieniu przedstawiciela FMS.

- Kolega radny by³ naprawdê
dobrym radnym, zarówno w spra-
wie Mrze¿yna i Trzebiatowa.

Drugi raz stan¹³ w takim mo-
mencie, ¿e drugi raz musia³ z tego
zrezygnowaæ. Drugi raz zaufali mu
ludzie i musia³ zrezygnowaæ. Nie
jest to do koñca sytuacja czysta.
Mog³oby to byæ rozstrzygniêcie
przez s¹d. Nie widzia³ swojego inte-
resu, przede wszystkim interes gmi-
ny i ludzi, których reprezentowa³.

To dobry cz³owiek – powiedzia³
m.in. przewodnicz¹cy Rady Miej-
skiej Artur Cirocki.

Burmistrz Trzebiatowa Zdzi-
s³aw Matusewicz zwróci³ uwagê, ¿e
chodzi tu tylko o postawê wobec
prawa.

Jak s³owa przewodnicz¹cego
maj¹ siê do faktu, ¿e ju¿ w 2007 roku
radnemu Wies³awowi D¹browskie-
mu wygaszono mandat dok³adnie z
tego samego powodu? Wiedzia³
wiêc doskonale, jakie s¹ regulacje
prawne. Przewodnicz¹cy Rady
Miejskiej, nim wypowiedzia³ swoje
s³owa na sesji, zna³ pismo wojewo-
dy, w którym ten napisa³ m.in.: „Nie-
podjêcie przez Radê Miejsk¹
uchwa³y w tej sprawie mo¿e œwiad-
czyæ o ignorowaniu przez Radê obo-
wi¹zuj¹cego porz¹dku prawnego, a
utrzymywanie w Gminie stanu
prawnego sprzecznego z obowi¹zu-
j¹cymi przepisami prawa mo¿e
skutkowaæ koniecznoœci¹ weryfika-
cji uchwa³”.

Pozostaje pytanie, jak wobec
tych s³ów maj¹ siê s³owa przewod-
nicz¹cego Artura Cirockiego, ¿e
radny mia³ na uwadze przede
wszystkim interes gminy i ludzi,
których reprezentowa³? Czy to w
interesie gminy s¹ ponowne wybo-
ry, za które zap³ac¹ podatnicy i we-
ryfikacja uchwa³, czy te¿ mo¿e w in-
teresie gminy by³y pobierane diety,
gdy radnym ju¿ nie powinien byæ?

Za uchwa³¹ by³o 11 radnych, 2
wstrzyma³o siê od g³osu.         MM

(TRZEBIATÓW). Czy gazety
wyra¿aj¹ okreœlone opinie
o w³adzy w zale¿noœci od
tego, ile dostaj¹ od niej
zleceñ? Na to pytanie
mo¿e i trudno by³oby
odpowiedzieæ, gdyby nie
fakty; jak Trybun Ludu
dostawa³ zlecenia, to
chwali³, jak nie dostaje,
to krytykuje.

Z informacji przekazanej przez
kierownika Referatu Gospodarki
Nieruchomoœciami i Rolnictwa
Henryka Bogusza wynika, ¿e w roku
ubieg³ym Referat Gospodarki Nie-

ruchomoœciami i Rolnictwa Urzêdu
Miejskiego w Trzebiatowie prze-
znaczy³ na publikacjê og³oszeñ w
mediach ³¹cznie 48.983 z³ brutto.

W odniesieniu do poszczegól-
nych mediów przeznaczone kwoty
przedstawiaj¹ siê w nastêpuj¹co:

„Goniec Pla¿owy” - 853,98 z³,
„Nev Gmina Trzebiatów” - 356,24
z³, „Trybun Ludu” – 25.526,67 z³,
„Gazeta Wyborcza”  - 20.843,47 z³,
„G³os Szczeciñski” (Media Regio-
nalne Sp. z o.o.) - 488 z³, „Profile –
Ogólnopolski Dwutygodnik Bu-
dowlany - 915 z³.

W 2010 roku nie by³ og³aszany
przetarg na publikacjê og³oszeñ
oraz nie by³y rozsy³ane zapytania o
cenê do wszystkich ukazuj¹cych siê

Radnemu Wies³awowi D¹browskiemu ju¿ raz wygaszono mandat. Po co wiêc
startowa³ ponownie, wiedz¹c, ¿e sytuacja powtórzy siê?

czasopism na terenie powiatu gry-
fickiego. Wybór mediów nast¹pi³ na
podstawie informacji o cennikach
uzyskanych od oferentów.

£¹cznie z Referatem Promocji
na media wydatkowano w roku
ubieg³ym 128.092 z³, z czego naj-
wiêcej zleceñ otrzymali:

„Trybun Ludu” - 32.876 z³, „Ga-
zeta Wyborcza” - 20.843 z³,  Telewi-
zja TELSAT otrzyma³a 14.640 +
3680 (za ostatnie 3 miesi¹ce roku
2009) umowa - razem 18.320 z³.
Radio PLUS z dzia³u promocji
otrzyma³o zgodnie z zawart¹
umow¹ 6000 z³, „Obie¿yœwiat” –
3850 z³, Gazeta Nev Gmina Trze-
biatowska – 2907 z³.               MM

Trybun zarobi³, lud zosta³ z d³ugiem

Druh W³adys³aw Szczur -
pierwszy Hufcowy w Gryficach
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(GRYFICE) Na Orliku przy
Szkole Podstawowej nr 4 odby³ siê
Turniej Trójek Pi³karskich o pu-
char Burmistrza Gryfic. Turniej
przeznaczony by³ dla dzieci z
rocznika 1997 i m³odszych z gmi-
ny Gryfice.

Wszystkie mecze rozgrywane
by³y w systemie ka¿dy z ka¿dym 2 x
6 minut, na po³owie boiska. Organi-
zatorem turnieju by³ Urz¹d Miejski
w Gryficach i opiekun Orlika Wie-
s³aw Pietrzak. Turniej ma na celu
zabezpieczenie czasu wolnego, po-
pularyzacjê pi³ki no¿nej i wy³onie-
nie najlepszego zespo³u.

Do turnieju zg³osi³o siê 6 dru¿yn
trzyosobowych, aby rywalizowaæ o
nagrody i miano najlepszej zorgani-
zowanej dru¿yny. Za pierwsze trzy
miejsca ka¿dy zawodnik z dru¿yny
otrzyma³ puchar, medal i dyplom, a
ponadto ka¿dy uczestnik otrzyma³
medal. Przez dwa dni dru¿yny rywa-
lizowa³y ze sob¹, a zaanga¿owanie i
chêæ zwyciêstwa towarzyszy³o dru-

Turniej Trójek Pi³karskich o puchar
Burmistrza Gryfic

¿ynom. Ka¿dy mecz by³ uwa¿nie
rozgrywany, a ci co grali bez jakie-
goœ planu szybko przegrywali. Naj-
lepszym zespo³em okaza³ siê zespó³
ED, EDD, EDDY, który wygra³
pewnie wszystkie mecze. Do same-
go koñca trwa³a zaciêta walka o
trzecie miejsce, a o zwyciêstwie
zespo³u UFO zadecydowa³o wiêcej
strzelonych bramek.

Tabela koñcowa
1. ED, EDD, EDDY - 15
2. ZSRR - 12
3. UFO - 7
4. EDGAR TEAM - 7
5. PIONKI LENINA - 3
6. MÓZGI - 0

ZSRR ED, EDD, EDDY, UFO
1. Mels Hovsepyan 1. Dawid

Pawe³czyk 1. Oskar Gierczak
2. Marcin Grabowiecki 2.

Krzysztof Andrzejewski 2. Damian
Lew

3. Piotr Koz³owski 3. Jakub
Trzeœniak 3. Pawe³ Sobierajski

PIONKI LENINA EDGAR
TEAM MÓZGI

1. Maciej Jartym 1. Edgar Ho-
vsepyan 1. Konrad Szram

2. Damian Kowalczyk 2. Rafa³

Wójcik 2. Igor Kozera
3. £ukasz Œródecki 3. Wojciech

Smoliñski 3. Jakub Panicz
Ze sportowym pozdrowieniem
Wies³aw Pietrzak

Rowerowy maraton dooko³a
Polski - 3777 km w 17 dni (cz. 3)

31 lipiec 100 km
Wstajemy o 7. rano. Wiola czê-

stuje nas œniadaniem i o 9. rano wy-
je¿d¿amy ze Szczytnej, jeszcze bez
deszczu. W Ratnie mija nas znajo-
ma Skoda Roomster na szczeciñ-
skich numerach i po chwili witamy
siê z Witkiem i Andrzejem, którzy
wracaj¹ z Klasyka K³odzkiego. Po
chwili rozmowy i zrobieniu fotki
rozstajemy siê i wtedy zaczyna pa-
daæ. Doje¿d¿aj¹c do Kamiennej
Góry jestem przemoczony i decydu-
jê siê przed podjazdem pod prze³êcz
Kowarsk¹ coœ zjeœæ. Zatrzymujê siê
pod sklepem spo¿ywczym i kupujê
oran¿adê i ciasteczka. Andrzej prze-
jecha³ obok nie zatrzymuj¹c siê i tu
widzia³em go po raz ostatni. Po wje-
chaniu na prze³êcz zadzwoni³em do
S³awka Ciszka, ¿e ju¿ jestem i umó-
wiliœmy siê w Kowarach. Po chwili
by³em ju¿ pod Biedronk¹ i dzwoniê
do Andrzeja, pytaj¹c gdzie jest. An-
drzej odpowiada, ¿e wraca do domu
sam. T³umaczê mu przez telefon, by

siê zastanowi³, co robi, ¿e jeszcze
tylko trzy dni, jednak do niego nic
nie dociera. Oznajmiam mu, ¿e jeœli
tak zrobi, to nie bêdzie mia³ zaliczo-
nego ukoñczenia Rowerowego Ma-
ratonu Dooko³a Polski 3777 w 17
dni. Mówiê mu te¿ o mojej odpo-
wiedzialnoœci za niego. Powiedzia³
wprost, ¿e mu to wisi.

S³awek pilotowa³ mnie do hote-
lu, gdzie za³atwi³ nam (teraz tylko
mi) nocleg. Po k¹pieli poszed³em na
bardzo dobry obiad i maj¹c troszkê
czasu próbowa³em jeszcze raz na-
k³oniæ Andrzeja do powrotu - bez-
skutecznie.

Bardzo z³y na „M³odego” za to
co zrobi³, z³y te¿ na siebie, ¿e da³em
siê namówiæ na maraton z tak nie-
odpowiedzialnym gówniarzem,
d³ugo nie mog³em zasn¹æ. Dobrze,
¿e to siê sta³o w niedzielê, a nie trzy
dni temu, bo chyba i ja wraca³bym
poci¹giem do domu, a tak to trzy dni
jakoœ przetrzymam.

1 sierpieñ 250 km
Wstajê rano i patrz¹c przez okno

odechciewa mi siê jazdy… pada i
pada. No ale có¿, ubra³em siê dosyæ
ciep³o i jadê. Karpacz, Jelenia
Góra, Szklarska Porêba, Œwiera-

dów Zdrój i do Gryfowa Œl¹skiego,
gdzie odwiedzam pana burmistrza,
który pomimo tego, ¿e by³ bardzo
zajêty, znalaz³ dla mnie chwilkê i
czêstuje mnie gor¹c¹ kaw¹. Po
chwili ¿egnam siê i jadê dalej: Lu-
bañ, Zgorzelec, £êknica i Lubsko,
gdzie mam zarezerwowany nocleg.
W drugiej czêœci dnia robi siê coraz
³adniej i cieplej, a¿ cz³owiek lepiej
siê czuje. W Lubsku w hotelu pani
zaproponowa³a mi obiad za 5,50 z³;
pierogi z miêsem w³asnej roboty 9
szt. Po zjedzeniu poprosi³em o
drug¹ porcjê na kolacjê. Zasypiam
w dobrym humorze.

2 sierpieñ 270 km
Z Lubska wyje¿d¿am o 5 rano;

bezchmurne niebo i perspektywa
pierwszego od 13 dni przejazdu bez
deszczu. Gubin S³ubice, Kostrzyñ,
Mieszkowice, Cedynia, Chojna,
Krajnik i Widuchowa, gdzie odpo-
czywam. Pogoda piêkna, a¿ chce siê
jechaæ. Jestem ju¿ zmêczony, ale
jeszcze tylko jutro, za to te¿ ponad
200 km.

3 sierpieñ 245 km
Z Widuchowej wyje¿d¿am o 5. i

staram siê jechaæ dosyæ szybko,

¿eby zd¹¿yæ przed szczytem przeje-
chaæ prawobrze¿e Szczecina. Dalej
jadê na Goleniów i powinienem na
Par³ówko i Golczewo do Gryfic, ale
¿e by³y skracane niektóre planowa-
ne etapy, muszê dokrêciæ kilometry,
wiec z Goleniowa jadê na Stepnicê,
Wolin, Œwinoujœcie, gdzie czeka na
mnie Czarek i pani z G³osu Szcze-
ciñskiego. Po kilku minutach roz-
mowy i zjedzeniu loda kierujê siê w
stronê Miêdzyzdrojów, w towarzy-
stwie Czarka Dobrochowskiego i
Janka Weso³owskiego. Od Miê-
dzyzdrojów jadê sam; Dziwnów,
Pobierowo, Rewal, Niechorze, Po-
gorzelica. Jad¹c w kierunku na
Trzebiatów spotykam Darka Sta-
lewskiego i Rysia Dzwonnika - ko-
legów z Klubu, którzy mi towa-
rzysz¹ w jeŸdzie do Gryfic. Na pla-
cu Zwyciêstwa w Gryficach jestem
po 18. i tu wita mnie moja rodzina
oraz znajomi, a tak¿e Waldek Waw-
rzyniak. Po chwili jadê do domu,
gdzie rodzina oraz koledzy i kole-
¿anki z klubu przygotowali powital-
nego grila. By³y pytania, odpowie-
dzi, opowiadania.

Jestem z siebie dumny - PRZE-
JECHA£EM!

Marek Zadworny



W sobotê, 27 sierpnia, w po-
chmurne popo³udnie w Rotnowie
spotka³y siê dru¿yny so³eckie, aby
rozegraæ ostatni¹ kolejkê Gryfickiej
Gminnej Ligi So³ectw w pi³ce no¿-
nej juniorów i seniorów. Organiza-
torem II edycji tej ligi jest Urz¹d
Miejski w Gryficach, a spikerk¹,
sêdziowaniem i statystyk¹ zajmo-
wali siê panowie Wies³aw Pietrzak i
Andrzej Kubalica.

Najpierw zagra³y dru¿yny ju-
niorów z Gryfic i Górzycy, rozpo-
czynaj¹c kolejkê spotkañ o puchar
Burmistrza Gryfic. So³tys Rotnowa
wraz z Rad¹ So³eck¹ poczêstowali
przyby³e so³ectwa pieczon¹ kie³-
bask¹.

Niespodziank¹ w rozgrywkach
juniorskich by³a pierwsza przegra-
na Górzycy z po³¹czonymi si³ami
Kukañ/Wo³czyno/Rybokarty 3:5.
Natomiast ostatnia kolejka w roz-
grywkach seniorskich mia³a roz-
strzygn¹æ, jak uplasuj¹ siê dru¿yny
w tabeli.

Ju¿ pierwszy mecz KUKAÑ/
WO£CZYNO/RYBOKARTY -
BASZEWICE pokaza³ zebranym
kibicom, z jak¹ chêci¹ i zaanga¿o-
waniem graj¹ dru¿yny, gdy¿ trzy
dru¿yny przy sprzyjaj¹cym uk³a-
dzie tabeli mog³y graæ o pozycje
medalowe. Po dobrym meczu zwy-
ciê¿y³o so³ectwo Baszewice 3:2. W
drugim meczu So³ectwo Oœciêcin/
Jasiel po ³adnym meczu przegra³o
3:2 z Dziadowem. Trzeci mecz do-
starczy³ zebranym kibicom du¿o
emocji, a dru¿yna z Górzycy przy
g³oœnym dopingu wyraŸnie pokona-
³a Baszewice 5:1 i sta³o siê jasne, ¿e
o pierwsze miejsce bêdzie graæ nie-
pokonane Dziadowo z Górzyc¹. W
czwartym meczu gospodarze So³ec-

two Rotnowo przy dopingu swoich
kibiców przegra³o z Dziadowem
3:1, a w pi¹tym ostatnim meczu
Górzyca, po zaciêtym meczu, poko-
na³a ostatni¹ dru¿ynê Oœciêcin/Ja-
siel 3:2.

Mecze w Rotnowie zakoñczy³y
rozgrywki we wszystkich so³ec-
twach bior¹cych udzia³ w Gminnej
Lidze. Wielki fina³ o puchar Burmi-
strza rozegrany zostanie w sobotê, 3
wrzeœnia, przy oœwietleniu na Orli-
ku przy Szkole Podstawowej nr 3 w
Gryficach. Wówczas dojdzie do
definitywnego rozstrzygniêcia, któ-
re So³ectwo zajê³o jakie miejsce.
Dru¿yny za swoje poœwiêcenie i za-
anga¿owanie zostan¹ nagrodzone
pucharami, medalami, statuetkami i
dyplomami ufundowanymi przez
burmistrza Gryfic.

JUNIORZY
GÓRZYCA - FC GRYFICE 5:2

(1:2); bramki strzelali: Maciej Ro-
gowski, Kacper Major, Marcin Bo-
ber, £ukasz Bober, Adrian Stró¿y-
kiewicz, dla Gryfic Krzysztof An-
drzejewski i Mels Hovspyan.

FC GRYFICE - KUKAÑ/WO£-
CZYNO/RYBOKARTY 2:11 (1:6);
bramki strzelali: 6 - Kanrad Obliza-
jek, 3 - Dominik Czynsz i 2 - Marcin
Bober, a dla Gryfic Mels Hovsepy-
an.

GÓRZYCA - KUKAÑ/WO£-
CZYNO/RYBOKARTY 3:5 (2:4);
bramki strzelali: 3 - Konrad Obliza-
jek, samobójcza, Dawid Pawe³-
czyk, a dla Górzycy 2 - Kacper
Major, Maciej Rogowski.

TABELA JUNIORÓW
1. GÓRZYCA 25 50:17
2. KUKAÑ/WO£CZYNO/RY-
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Rotnowo by³o gospodarzem ostatniej kolejki
Gryfickiej Gminnej Ligi So³ectw

BOKARTY 20 40:24
3. FC GRYFICE 4 13:64
Najlepszy strzelec juniorów: 17

- Maciej Rogowski.

SENIORZY
KUKAÑ/WO£CZYNO/RY-

BOKARTY - BASZEWICE 2:3
(1:2); bramki strzelali: Ireneusz
Karbowiak, Mateusz Karbowiak i
Mateusz Fryœ, a dla KUKAÑ/WO£-
CZYNO/RYBOKARTY 2 - Mate-
usz Bemsz.

OŒCIÊCIN/JASIEL - DZIA-
DOWO 2:3 (0:1); bramki strzelali:
Piotr Pobucewicz i samobójcza, a
dla Dziadowa Karol Ha³ubczak,
Hubert Domagalski, Tadeusz Czop-
kowski.

GÓRZYCA - BASZEWICE 5:1
(2:0); bramki strzelali: 2 - Mateusz
Matyœniak, Maciej Rogowski, Se-
weryn Bober i Mateusz Lalik, a dla
Baszewic Mateusz Karbowiak.

DZIADOWO - ROTNOWO 3:1
(0:0); bramki strzelali: Bieszczad,
Hubert Domagalski, NiedŸwiedzki,
a dla Rotnowa Mateusz Grzeszczak.

GÓRZYCA - OŒCIÊCIN/JA-
SIEL 3:2 (3:0); bramki strzelali: 2 -
Adam Nowak i Seweryn Bober, a

dla OŒCIÊCIN/JASIEL Przêczek,
Jaskó³a.

TABELA SENIORÓW
1. DZIADOWO 23 29:4
2. GÓRZYCA 20 24:13
3. ROTNOWO 14 21:14
4. KUKAÑ/WO£CZYNO/RY-

BOKARTY 13 21:24
5. BASZEWICE 13 15:21
6. OŒCIÊCIN/JASIEL 0 6:41
Najlepszy strzelec seniorów: 10

- £ukasz G³adysz.

Ostatnia kolejka Gryfickiej
Gminnej Ligi So³ectw odbêdzie siê
w Gryficach na Orliku, przy Szkole
nr 3, o godz. 20.00. Serdecznie za-
praszamy.

Godz. 20.00 mecz o 5 miejsce
Baszewice - Oœciêcin/Jasiel

Godz. 20.50 mecz o 3 miejsce
Kukañ/Wo³czyno/Rybokarty - Rot-
nowo

Godz. 21.35 mecz o 1 miejsce
Dziadowo - Górzyca

Godz.22.15 - wrêczanie nagród
przez burmistrza Gryfic.

Ze sportowym pozdrowieniem
Wies³aw Pietrzak

 W imieniu organizatorów,
pragnê poinformowaæ, ¿e 17
wrzeœnia odbêdzie siê jubileuszo-
wy XV Miêdzynarodowy Bieg
Uliczny „ o Sztachetkê – P³oty
2011”.

Jest to najwiêksza masowa im-
preza sportowa w powiecie gryfic-
kim i jedno z najwiêkszych „œwi¹t”
biegowych w województwie za-
chodniopomorskim. W biegu „o
Sztachetkê” startowali biegacze z
W³och, Niemiec, Ukrainy, Bia³oru-
si, Kirgistanu, Brazylii i oczywiœcie
z Polski.

Od kilku lat goœæmi imprezy s¹
znani sportowcy. Ubieg³oroczn¹
edycjê, promuj¹c sportowy tryb
¿ycia wœród m³odzie¿y, zaszczycili

Jubileuszowa „Sztachetka - P³oty 2011”
m.in.:  Ma³gorzata Sobañska: lekko-
atletka - wielokrotna medalistka
Mistrzostw Polski, dwukrotna olim-
pijka, czwarta zawodniczka Mi-
strzostw Œwiata, zwyciê¿czyni wie-
lu maratonów na œwiecie (w tym
najs³ynniejszego w Londynie),

Tomasz Szymkowiak (olimpij-
czyk z Pekinu, uczestnik Mi-
strzostw Œwiata w Berlinie, 5 za-
wodnik Mistrzostw Europy w Bar-
celonie, multimedalista Mistrzostw
Polski w biegu na 3000 z przeszko-
dami) oraz

Tomasz Lewandowski - by³y
zawodnik kadry narodowej, brat  i
trener Marcina Lewandowskiego  -
Mistrza Europy z Barcelony w bie-
gu na 800 m, finalisty Mistrzostw

Œwiata i pó³finalisty Igrzysk Olim-
pijskich w Barcelonie).

Wiêkszoœæ startuj¹cych w
„Sztachetce” to dzieci i m³odzie¿.
Ich udzia³ jest dla nas najwa¿niejszy
i dla nich staramy siê zapewniæ jak
najwiêcej atrakcji. Pragniemy jak
najbardziej zainteresowaæ je spor-
tem i poprzez sport zapobiegaæ
wp³ywom patologii spo³ecznych.
Mam nadziejê, ¿e 17 wrzeœnia
wspólnie bêdziemy uczestniczyæ w
tym œwiêcie biegowym.

Trasa: Bieg rozegrany zostanie
na dystansie 10 km ulicami miasta
(trzy okr¹¿enia).

Termin i miejsce: 17 wrzeœnia
2011 r. (sobota), godz. 13.40, start i

meta: ulica Jednoœci Narodowej.
Uczestnictwo: w zawodach

mog¹ uczestniczyæ chêtni, którzy
ukoñczyli 16 lat oraz posiadaj¹ ak-
tualne badania lekarskie i ubezpie-
czenie (niepe³noletni dodatkowo
zgodê opiekunów prawnych); w
mistrzostwach Gminy P³oty bêd¹
klasyfikowani: mieszkañcy gminy,
pracuj¹cy na sta³e na terenie gminy
oraz zawodnicy klubów z gminy
P³oty.

Zg³oszenia: zg³oszenia oraz od-
biór numerów startowych w dniu
zawodów od godz. 8.45 do 13.00 w
biurze zawodów - Szko³a Podsta-
wowa nr 3, ul. Piastowa w P³otach.

W imieniu organizatorów:
Szymon Kecler
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Policjanci z Komendy
Powiatowej Policji w
Gryficach  w minion¹
niedzielê spotkali siê
z najm³odszymi
mieszkañcami miasta,
podczas weekendowej
akcji pod nazw¹ „Witaj
szko³o”.

Organizatorami akcji by³a jedna
z galerii handlowych na terenie mia-
sta. Policjanci bardzo chêtnie przy-
³¹czyli siê do akcji, gdy¿ by³a to
œwietna okazj¹, aby zapoznaæ dzie-
ci z zasadami bezpieczeñstwa w
drodze do i ze szko³y, jak równie¿
podczas zabawy w domu i na po-
dwórku.  Po przeprowadzonej
prelekcji wszystkim uczestnikom
rozdano odblaski pulsacyjne. Mun-

Spotkanie
z policjantami
podczas akcji
„Witaj szko³o”

durowi uœwiadamiali dzieci, ¿e  ten
ma³y  element jakim jest odblask
mo¿e uratowaæ im ¿ycie i sprawiæ,
i¿ staj¹ siê widoczne przez kieruj¹-
cych ju¿ z odleg³oœci kilkudziesiê-
ciu metrów. Aby wrêczone odblaski
spe³ni³y swoj¹ rolê poproszono
dzieci o zawieszenie ich przy torni-
strach. Wskazanym jest, aby œwia-
te³ka odblaskowe widoczne by³y
zarówno dla pojazdów nadje¿d¿aj¹-
cych z przodu jak i z ty³u.

Za udzia³ w spotkaniu i popraw-
ne odpowiedzi na pytania zadawane
przez policjantów z zakresu bezpie-
czeñstwa dzieci otrzyma³y s³odko-
œci w postaci batoników.
Przeprowadzona akcja cieszy³a siê
du¿ym zainteresowaniem wœród
dzieci i doros³ych. Od 1 wrzeœnia
na terenie ca³ego powiatu rozpocz-
nie siê policyjna akcja  "Bezpieczna
droga do szko³y".

Asp. Edyta Klepczyñska

9 wrzeœnia 2011r.  godz. 9.30 rozpoczêcie seminarium

 godz. 10.00 - 12.00 - Œredniowiecze i Nowo¿ytnoœæ pomorska: ludzie i
zabytki.
Marek Dworaczyk,  Œredniowieczne P³oty w œwietle Ÿróde³ archeologicz-
nych i pisanych.
Andrzej Janowski,  Tajemnice „Diabelskiej Grobli” na jeziorze Woœwin.
Wojciech Jarz¹b, Trzebiatowski krzy¿ pokutny.
Magdalena Szymczyk, Nowo¿ytny warsztat garncarski  w Myœliborzu
(Soldin).
Karol Kwiatkowski,  Motywy azjatyckie na ceramice nowo¿ytnej ze Star-
gardu.
Peter Palm, Rola murarzy i cieœli w historii budownictwa ze szczególnym
uwzglêdnieniem dolnosaksoñskich domów halowych na Pomorzu.

godz. 12.20 - 13.40 - Pomorska wojskowoœæ.
Andrzej Pu³awski, Umocnienia i fortyfikacje pogranicza Pomorza  Za-
chodniego z Now¹ Marchi¹ na obszarze powiatu stargardzkiego i ich zna-
czenie strategiczne w XIV - XV w.
Tomasz Karpiñski, Dzia³ania wojenne w 1761 w okolicach Trzebiatowa.
Ryszard  Sienkiewicz, 26 Brygada Rakietowa OP z Gryfic.
Urszula Borkowska, Fryderyka Wilhelmina Wirtemberska ( 1765 - 1785).

 godz. 15.00 - 17.20 - Wspomnienia pomorskie, miejsca, nazwy.

dr Wolfgang Kessler, Trzebiatów i Ziemia Gryficka  w niemieckiej
pamiêci i dziejach.
Piotr ¯ak, ¯ycie codzienne w powiecie gryfickim w pierwszych latach
powojennych w œwietle wspomnieñ ówczesnych mieszkañców.
Hans Udo Vogler, Baœnie, legendy i anegdoty rodem z Pomorza.
Marlene Vogler, ¯ycie wieœniaczek na Pomorzu od ok. 1900 do 1945 r.
Andrzej Chludziñski,  Nazwy miejscowe gminy Karnice.
Lidia Sudakiewicz, Nazwiska mieszkañców Trzebiatowa w ksiêgach pa-
rafii Najœwiêtszego Serca Pana Jezusa w Gryficach.
El¿bieta Juszczak, „Geografia i wiecznoœæ”. Miejsca w poezji Tadeusza
¯ukowskiego.

18.00 - konkurs kulinarny POMORSKA POTRAWA S¥SIADA.

10 wrzeœnia 2011r. godz. 9.00
9.15 - 12.00
Janina Kochanowska, Cerkiew greckokatolicka w Bia³ym Borze jako te-
stament Jerzego Nowosielskiego.
Renata Teresa Korek, Trzebiatów - Bia³y Bór. Zagospodarowanie prze-
strzeni sacrum przez osadników z akcji „ Wis³a”.
Pawe³ Szulc, Tatarzy w pó³nocno-zachodniej Polsce po 1945r.
Erwin Jenett, ¯ycie i twórczoœæ Güntera Machemehla.
Dariusz Bienek, Dzieje wsi Siemidar¿no do 1945 roku.
Zbigniew Sobisz, Parki folwarczne gminy Gryfice.
Elizabeth Stecker, Rolnicze zajêcia dodatkowe na Pomorzu.
Dr. Claudia Schmid-Rathjen, Pomorskie tajemnice - szukane i odnalezione.

12.15 Objazd naukowy
Maria i Waldemar Witkowie- objazd naukowy szlakiem architektury fol-
warcznej.
Zapisy na objazd naukowy przyjmuj¹ Marta Górska i Anna Rzepecka
Tel. 913872614 - LICZBA MIEJSC OGRANICZONA

Seminarium naukowe realizowane jest w ramach projektu
POMORSKIE TAJEMNICE - POSZUKIWANIA I ODKRYCIA.
Projekt dofinansowany jest  przez Uniê Europejsk¹ ze œrodków Europej-
skiego Funduszu Rozwoju Regionalnego oraz bud¿etu pañstwa
(Fundusz Ma³ych Projektów INTERREG IV A Euroregionu Pomerania)

Trzebiatowski Oœrodek Kultury
zaprasza na seminarium naukowe
„Trzebiatów - spotkania pomorskie”

9-10 wrzeœnia 2011
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

Sprzedam dzia³kê ( wieczyste u¿yt-
kowanie ) pod dzia³alnoœæ gospo-
darcz¹ o pow. 958 mkw. przy ul.
Bocznej 35 w £obzie. Tel. 602 896
382

Wydzier¿awiê pomieszczenia skle-
powe ogrzewane o pow. 130 mkw.
wraz z placem manewrowym o pow.
416 mkw. oraz ramp¹ za³adowcz¹ w
Wêgorzynie przy ruchliwej trasie
Wêgorzyno – Nowogard ( pod
ka¿d¹ dzia³alnoœæ gospodarcz¹).
Teren strze¿ony, Telefony kontakto-
we 91 39 71072 , kom. 602 210 238.
WARUNKI DZIER¯AWY ORAZ
OP£ATY DO UZGODNIENIA.

£obez wynajmê domek ul. Prze-
chodnia. Tel. 792 140 557

£obez. Dzia³ka inwestycyjna 4,5
ha.  Miejscowy plan zagospodar.
przestrzennego.  Tel.  600 265 547

£obez dzia³ki rzemieœlnicze, po-
wierzchnia od 2000 mkw Tel. 91 397
39 40, 600 265 547

Tucze nad j. Woœwin dz.budowl. 2700
mkw. - 59 000 z³. Tel. 600 265 547

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Do wynajêcia lokal u¿ytkowy po³o-
¿ony w Gryficach przy ul. Sportowej
5 A - na dzia³alnoœæ gospodarcz¹ -
zak³ad fryzjerski, gabinet kosme-
tyczny itp. Tel. 514-786-715 po
godz. 16.00.

Powiat ³obeski

Powiat ³obeski

Powiat drawski

Powiat gryficki

INNE

NIERUCHOMOŒCIMIESZKANIA

GARA¯E, WIATY BLASZANE,
DOWÓZ GRATIS, MONTA¯.
TEL. 598 334 536, 605 286  058,
661 953 331. PRODUCENT
GO-STAL PRZECHLEWO.  U
nas najtaniej.

Powiat ³obeski

Powiat œwidwiñski

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwa-
ga. Gabinet Œwidwin, tel. 880 400
739.

KURIER 24h, szybki termin realiza-
cji, nietypowe zlecenia, tel. 663 378
855

Us³ugi hydrauliczne. Tel. 600 382
214

Tlumaczenia - wszystkie jezyki.
Lobez, ul. Murarska 9a, w godz.
9-17, tel. 91/3976470

Wykoñczenia wnêtrz, p³ytki, pane-
le, regipsy, malowanie, szpachlo-
wanie, stolarka itp. Tel. 792 289 761,
661 545 391

Wideofilmowanie. Tel. 605 732 267.

US£UGI

Region

Powiat gryficki

Wyburzenia, rozbiórki. Tel. 724-
510-626.

Przeprowadzki, noszenie, wywóz
starych mebli i innych staroci. Tel.
668-343-638

Wyprzeda¿ mat. budowlanych, art.
malarskich, monta¿owych, hydrau-
licznych oraz wielu innych, poni¿ej
cen zakupu – likwidacja sklepu.
Telefony kontaktowe 91 39 71072 ,
kom. 602 210 238

Do sprzedania dobrze prosperuj¹-
ca hurtownia lodów i ¿ywnoœci mro-
¿onej wraz z sieci¹ zaopatrzenia i
zbytu. £obez ul. Waryñskiego 19A.
Tel. 604 214 766.

£obez - oddam za darmo szlakê.
Tel. 609 478 327.

Z powodu wyjazdu sprzedam BAR-
DZO TANIO ró¿ne meble pokojowe
i sprzêt AGD. Tel. 602 446 694.

Ponton dwuosobowy pod³oga
utwardzona sk³adana, wios³a, mo-
cowanie na silnik, dwie komory, dwa
siedzenia, pokrowiec, stan bardzo
dobry - sprzedam. Tel. 663 378 855

Œwierczyna - mieszkanie3 pokojo-
we 58 mkw. po remoncie, do za-
mieszkania. Gara¿, piwnica, ogród
wypoczynkowy, standard podwy¿-
szony. Komunikacja - 1,4 godz. do
Szczecina, 30 minut do Drawska
Pom. Tel. 607-530-288. Cena 159
tys. z³.

Region

ROLNICTWO

NAUKA

Powiat drawski

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

Powiat ³obeski
Sprzedam mieszkanie w ³obzie
bezczynszowe 50 mkw I piêtro. Tel
661 989 577 dzwoniæ po 18:00

Wynajmê mieszkanie w ³obzie. Tel.
880 085 176

Sprzedam kawalerkê po general-
nym remoncie w centrum £obza.
Tel. 883-950-105.

Sprzedam kawalekê w Resku, 28
mkw. okna PCV ogrzewanie gazo-
we + pom. gosp. 7,5 mkw. Cena 60
tys. Tel. 608 727 083.

Region
PRACA

Zatrudniê tynkarzy.
Tel. 605 069 239

Region

Region
Poznam ³adn¹, m³od¹ dziewczynê
w celu p³atnych spotkañ towarzy-
skich. SMS pod numer tel. 791 836
615.

Dam pracê dentyœcie. Gabinet w
Nowogardzie. Wysokie zarobki.
Umowa z NFZ. Tel. 667 715 815.

Gabinet stomatologiczny w Nowo-
gardzie podejmie wspó³pracê z or-
todont¹ i chirurgiem. Tel. 667 715
815.

Sprzedam spichlerz, piêkny
obiekt 956 mkw., tel. 693 996 009

 Lekcje jêzyka angielskiego juz od
50 z³ miesiêcznie. Tel. 606 266 408.
pedryczj@02.pl

Wynajmê du¿¹ kawalerkê w Szcze-
cinie obok galerii Kaskada ( œcis³e
centrum). Tel. 502 326 106

Biuro og³oszeñ: tel. 512 138 349

Redakcja Gazety Gryfickiej
Gryfice, ul. Wa³owa 8/7

Tel. 694-664-745, e-mail: wppp1@wp.pl
gazeta w Internecie: gazetagryficka.xwp.pl



ROZMAITOŒCI

W plenerze malarskim wziê³o
udzia³ dziewiêæ osób, a byli to:
Marzena Staliœ i Joanna Ma³osz-
czyk z Gryfowa Œl¹skiego, Hamas
Schlitzler z Gustrow, Jerzy Toma-
la i Barbara Tomala - Bokota z
Rzeszowa, W³odzimierz Janota z
Cieszyna, Krzysztof Rapsa z Ko-
szalina oraz Helena Grablis-
Kwas, Teresa Tabor ze Szczecina.

Obrazy, grafiki, rysunki bêdzie
mo¿na podziwiaæ w GDK i Galerii
Brama od 1 paŸdziernika br. Ko-
misarzem pleneru malarskiego
by³a Gryficka artystka Agnieszka
Wis³awska. W plenerze fotogra-
ficznym pn. „Drewno, woda, ka-
mieñ” wziê³o udzia³ piêtnaœcie
osób. Jerzy Wygoda, - Rzeszów,
Ryszard Poprawski - Zielona
Góra, Anna Wêglarz - Le¿ajski,
Ilona Cichoñ, Marta Boske - Gu-
strow, Anna Klinkosz - Koszalin,
Arek Rogowski - S³awno i grupa
fotografów ze Szczecina: Cezary
Dubiel, Andrzej Czapiewski, Le-
szek Kurpiewski, Zbigniew Staw-
ny, Zbigniew Pryjmak, Wies³aw
Jaskulski, Beata Wojtunik, Ma-
rian Fidos. Przemek £ukomski,
Marta Ciosek, Klaudia Rataj pro-
wadzili zajêcia foto pn. „Portret
kreatywny”, co niew¹tpliwie
przyci¹gnê³o gryfick¹ m³odzie¿ i
osoby doros³e, pasjonatów portre-

Artystyczne
Spotkania Przyjació³
Gryfice - Rybokarty 2011

tu. Sensacjê wzbudzi³ (zawsze to
robi) Ryszard Poprawski, który w
fotografii powraca do jej pocz¹t-
ków. Ucz¹c i propaguj¹c np. pa-
piery solne. Technologia z 1839
roku jest wspomnieniem - jak
mówi³ - pierwszych odkrywców
fotografii. Przed uczestnikami
warsztatów odkry³ te¿ przebieg
procesu albuminowego tj. papier
solny powlekany cienk¹ warstw¹
albuminy (bia³ka) przed uczule-
niem go roztworem azotanu sre-
bra. By³y jeszcze prace w cyjano-
topii, która wg p. Ryszarda wzbu-
dza zainteresowanie ze wzglêdu
na niskie koszty i mo¿liwoœæ eks-
presji malarskiej w fotografii.

W sumie Artystyczne Spotka-
nie Przyjació³ zrodzi³y nowe dzie-
³a, pog³êbi³y przyjaŸnie i przynio-
s³y nowe znajomoœci, a Gryfickie-
mu Domowi Kultury i gminie Gry-
fice promocjê w ca³ym kraju i poza
jego granicami. O czym mówi³a
seniorka spotkañ, malarka p. He-
lena Gralis-Kwas. Gratulacje i
s³owa uznania artyœci, malarze i
fotograficy us³yszeli równie¿ od
burmistrza Gryfic Andrzeja
Szczyg³a i burmistrza Gryfowa
Œl¹skiego Olgierda PoŸniaka, któ-
rzy z ma³¿onkami byli obecni na
podsumowaniu plenerów.        M

Og³oszenia drobne i reklamy mo¿na
sk³adaæ w redakcji w Gryficach
w godzinach dy¿urów redakcji.

Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Poniedzia³ki, wtorki i œrody
w godz 13.00 - 15.00
(wejœcie od strony muru obronnego).

Tel. interwencyjny
Maria Jakubowska 694-664-745

W pa³acu „Ptaszynka” w Rybokartach, 20
sierpnia br. nast¹pi³o podsumowanie arty-
stycznych osi¹gniêæ, tygodniowego pleneru
malarskiego i fotograficznego.


